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ACTA	  DE	  LA	  SESSIÓ	  DEL	  CLAUSTRE	  DE	  LA	  UNIVERSITAT	  DE	  VALÈNCIA	  DEL	  DIA	  22	  DE	  MAIG	  
DE	  2014	  

	  
	  
A	  la	  ciutat	  de	  València,	  a	  les	  10	  hores	  i	  10	  minuts	  del	  dia	  22	  de	  maig	  de	  2014,	  a	  l’Aula	  Magna	  
de	   la	   Facultat	   de	   Filosofia	   i	   Ciències	   de	   l’Educació,	   sota	   la	   presidència	   del	   rector	   i	   amb	   la	  
presència	   dels	   claustrals	   que	   es	   relacionen	   en	   l’annex	   I,	   es	   reuneix	   en	   sessió	   ordinària	   el	  
Claustre	  de	  la	  Universitat	  de	  València	  per	  tractar	  l’ordre	  del	  dia	  següent:	  

Punt	  1.	  Aprovació,	  si	  escau,	  de	  l’acta	  de	  les	  sessions	  del	  Claustre	  de	  18	  de	  desembre	  de	  2013	  
i	  de	  6	  de	  febrer	  de	  2014.	  

Punt	  2.	  Informe	  del	  rector	  i	  presentació	  de	  l’informe	  de	  gestió	  pel	  rector	  i	  debat.	  Aprovació,	  
si	  escau,	  de	  la	  seua	  gestió	  i	  de	  la	  gestió	  de	  la	  resta	  d’òrgans	  de	  govern.	  

Punt	   3.	   Debat	   i	   aprovació,	   si	   escau,	   del	   Pla	   operatiu	   2015	   (document	   orientador	   de	   la	  
política	  general	  universitària	  i	  del	  pressupost	  de	  l’exercici	  2015).	  

Punt	  4.	  Aprovació,	  si	  escau,	  de	  la	  modificació	  del	  Reglament	  de	  règim	  intern	  del	  Claustre.	  

Punt	  5.	  Aprovació,	  si	  escau,	  del	  Reglament	  electoral	  general	  de	  la	  Universitat	  de	  València.	  

Punt	  6.	  Elecció	  de	  membres	  de	  diversos	  òrgans	  col·∙legiats:	  

Mesa	  del	  Claustre:	  

1	  titular	  representant	  claustral	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  

2	  suplents	  representants	  claustrals	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  

1	  suplent	  representant	  claustral	  del	  personal	  d'administració	  i	  serveis	  

Comissió	  d’Estatuts:	  

5	  representants	  claustrals	  del	  PDI	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  

3	  representants	  claustrals	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  

Junta	  Electoral:	  

2	   representants	   dels	   estudiants	   i	   de	   les	   estudiantes,	   i	   els	   seus	   suplents	  
corresponents	  

Punt	  7.	  Torn	  obert	  de	  paraules.	  
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El	  rector	  comunica	  als	  membres	  del	  Claustre	  que	  la	  moderadora	  de	  la	  sessió	  és	  la	  professora	  
María	  Iborra	  Juan.	  	  A	  continuació,	  dóna	  la	  paraula	  a	  la	  secretària	  general.	  	  

Pel	  que	  fa	  a	  la	  composició	  del	  Claustre,	  la	  secretària	  general	  comunica	  que	  amb	  data	  d’avui,	  
22	  de	  maig	  de	  2014,	  el	  total	  de	  membres	  del	  Claustre	  és	  de	  296.	  Els	  i	  les	  membres	  assistents	  
es	  relacionen	  en	  l’annex	  I.	  	  

Així	  mateix,	  tenint	  en	  compte	  les	  vacants	  i	  les	  absències	  justificades	  per	  baixes	  temporals	  o	  
permisos	   oficials	   comunicats	   a	   la	   Secretaria	   General	   pels	   serveis	   administratius	  
corresponents	  (vegeu	  l’annex	  I),	  a	  l’efecte	  del	  que	  preveu	  l’article	  10,	  punt	  4,	  del	  Reglament	  
de	   règim	   intern	   del	   Claustre,	   l’estimació	   del	   quòrum	   és	   de	   146	   claustrals	   en	   primera	  
convocatòria	  i	  97	  en	  segona.	  

Pel	  que	  fa	  al	  règim	  d'adopció	  d'acords,	  es	  recorda	  que	  per	  a	  l'aprovació	  del	  punt	  4	  de	  l'ordre	  
del	  dia,	  segons	  el	  que	  preveu	  l'article	  32,	  punt	  1,	  del	  Reglament	  de	  règim	  intern	  del	  Claustre,	  
és	  necessària	  la	  majoria	  absoluta	  del	  Claustre,	  és	  a	  dir,	  almenys	  149	  vots	  favorables.	  Per	  a	  la	  
resta	  de	  punts	  de	   l'ordre	  del	  dia,	   i	  segons	  el	  que	  preveu	   l'article	  18,	  punt	  1,	  de	   l'esmentat	  
reglament,	   és	   necessària	   la	  majoria	   absoluta	   dels	   vots	   emesos,	   sempre	   que	   aquests	   vots	  
emesos	  representen	  almenys	  un	  30%	  dels	  membres	  del	  Claustre,	  és	  a	  dir,	  89	  vots.	  

Tot	  seguit	  es	  nomenen:	  	  

Comptadors	   de	   sala:	   María	   Onieva	   Montalbán,	   Vicent	   Orchilles	   Balbastre,	   Jaime	   Ortiza	  
Pellicer,	  Carlos	  Cecilio	  Padilla	  Carmona	  i	  Federico	  Pallardó	  Calatayud	  

Interventors	  d’urna	  	  

Urna	   del	   PDI	   "A-‐L"	   i	   urna	   del	   PDI	   "M-‐Z":	   David	   Parra	  Monserrat,	   Juan	   Luis	   Pascual-‐Ahuir	  
Giner,	  Juan	  Manuel	  Pastor,	  Jose	  Ramón	  Pedro	  i	  Manel	  Perucho	  Pla	  

Urna	  del	  PAS:	  Irene	  Ruiz	  Fernández	  I	  Raquel	  Signes	  

Urna	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes:	  Alexandre	  Cucala	  Ruiz	  	  i	  Germán	  García	  Lillo	  

A	  continuació,	  la	  moderadora	  dóna	  pas	  al	  punt	  1.	  	  

Punt	  1.	  Aprovació,	  si	  escau,	  de	  les	  actes	  de	  la	  sessions	  del	  Claustre	  de	  18	  de	  desembre	  de	  
2013	  i	  de	  6	  de	  febrer	  de	  2014.	  

La	  secretària	  general	  comunica	  al	  Claustre	  que	  no	  s’ha	  presentat	  cap	  esmena	  a	  les	  actes	  dins	  
del	  termini	  reglamentari,	  que	  aquestes	  han	  sigut	  en	  la	  web	  de	  la	  Secretaria	  General	  i	  que	  se	  
n’ha	  enviat	  una	  còpia	  a	  tots	  els	  centres	  i	  els	  serveis	  generals.	  	  

Per	   tant,	  es	  pren	   l’acord	  següent:	  aprovar	   les	  actes	  de	   les	  sessions	  de	  18	  de	  desembre	  de	  
2013	  i	  de	  6	  de	  febrer	  de	  2014.	  ACUV	  1/2014.	  
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Punt	   2.	   Informe	   del	   rector	   i	   presentació	   de	   l’informe	   de	   gestió	   pel	   rector	   i	   debat.	  
Aprovació,	  si	  escau,	  de	  la	  seua	  gestió	  i	  de	  la	  gestió	  de	  la	  resta	  d’òrgans	  de	  govern.	  

En	  primer	  lloc,	  el	  rector	  invita	  la	  Junta	  Electoral	  a	  informar	  al	  voltant	  del	  procés	  de	  eleccions	  
al	  rectorat	  de	  la	  Universitat	  de	  València.	  

Carla	  María	  Soler	  Quiles,	  en	  nom	  de	  la	  Junta	  Electoral,	  informa	  sobre	  el	  procés	  electoral.	  El	  
dia	  20	  de	   febrer	  de	  2014	  es	  van	  celebrar	   les	  eleccions.	  La	   jornada	  electoral	  va	   transcórrer	  
sense	   incidents.	   Van	   votar	   6.300	   electors	   del	   total	   de	   56.000	   membres	   de	   la	   comunitat	  
universitària	  convocats.	  Així,	  el	  percentatge	   total	  de	  participació	  es	  va	  situar	  en	  prop	  d’un	  
11%.	   La	   participació	   majoritària	   va	   ser	   la	   del	   col·∙lectiu	   de	   PDI	   doctor	   o	   amb	   vinculació	  
permanent,	  que	  va	  ser	  d’un	  79%,	  seguida	  del	  col·∙lectiu	  PAS,	  que	  va	  ser	  del	  63%.	  Quant	  a	  la	  
participació	  dels	  estudiants,	  al	  voltant	  d’un	  5%.	  	  

Respecte	  a	   la	  participació	  per	   sexes,	  va	  ser	  molt	   similar	  al	   col·∙lectiu	  del	  PDI,	  al	  voltant	  del	  
79%	  en	  el	  cas	  del	  PDI	  doctor	  o	  amb	  vinculació	  permanent	  i	  entorn	  del	  33%	  en	  el	  cas	  del	  PDI	  
no	  doctor	  o	  sense	  vinculació	  permanent.	  Va	  ser	  més	  diferenciada	  en	  la	  resta	  de	  col·∙lectius,	  
com	  ara	  el	  PAS:	  66%	  dones,	  	  59%	  homes.	  Estudiants:	  5%	  dones,	  7%	  homes,	  i	  PIF,	  23%	  	  dones,	  
i	  30%	  homes.	  	  

De	  conformitat	  amb	  allò	  disposat	  en	   l’article	  23	  de	   l’escrutini	  del	  Reglament	  d’eleccions	  a	  
rector/rectora	   de	   la	   Universitat	   de	   València,	   la	   candidatura	   del	   Sr.	   Esteban	   Morcillo	   va	  
obtenir	  el	   	  59,5%	  dels	  vots	  ponderats,	  davant	  el	  40,5%	  obtingut	  per	   la	  candidatura	  del	  Sr.	  
Vicent	  Martínez.	  La	  candidatura	  del	  Sr.	  Esteban	  Morcillo	  va	  guanyar	  en	  tots	  els	  estaments	  de	  
la	  comunitat	  universitària.	  	  A	  la	  vista	  dels	  resultats	  de	  la	  votació	  celebrada	  el	  dia	  20	  de	  febrer	  
i	  de	  l’escrutini	  dels	  resultats	  provisionals	  corresponents,	  de	  conformitat	  amb	  allò	  disposat	  a	  
l’article	   25	   del	   Reglament	   d’eleccions	   a	   rector/rectora	   d’aquesta	   universitat,	   la	   Junta 
Electoral	   acorda,	   en	   una	   reunió	   el	  mateix	   dia,	   proclamar	   amb	   caràcter	   provisional,	   com	  a	  
rector	   electe	   de	   la	  Universitat	   de	  València,	   l’Il·∙lustríssim	   i	  Magnífic	   Senyor	  Rector	   Esteban	  
Morcillo.	   No	   havent-‐se	   formulat	   reclamació	   en	   el	   termini	   establert	   a	   l’efecte	   contra	   la	  
proclamació	   provisional	   de	   candidat	   electe	   a	   rector,	   i,	   de	   conformitat	   amb	   el	   calendari	  
electoral,	   el	   dia	   24	   de	   febrer	   de	   2014,	   la	   Junta	   Electoral	   de	   la	   Universitat	   de	   València,	  
procedeix	   a	   proclamar	   definitivament	   l’Il·∙lustríssim	   i	   Magnífic	   Senyor	   Rector	   Esteban	  
Morcillo	  Sánchez.	  

El	  rector	  dona	  les	  gràcies	  a	  les	  autoritats	  i	  al	  personal	  assistent	  a	  aquest	  claustre,	  així	  com	  al	  
degà	  de	   la	  Facultat	  de	  Filosofia	   i	  Ciències	  de	   l’Educació,	  a	   l’equip	  deganal	   i	  al	  PAS,	  per	   fer	  
possible	   la	   celebració	   del	   claustre	   a	   les	   seues	   dependències.	   També	   als	   qui	   segueixen	  
aquesta	  sessió	  mitjançant	  la	  plataforma	  MEDIAUNI.	  Expressa	  el	  reconeixement	  i	  agraïment	  
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institucional	   al	   treball	   realitzat	   en	   la	   preparació	   d’aquest	   claustre	   a	   tots	   els	   serveis	   de	   la	  
Universitat	  i	  en	  particular	  al	  Servei	  d’Anàlisi	  i	  Planificació.	  

Quant	  a	  l’informe	  del	  rector,	  agraeix	  la	  presentació	  realitzada	  per	  la	  professora	  Carla	  María	  
Soler,	  com	  a	  representant	  de	  la	  Junta	  Electoral,	  referent	  a	  les	  eleccions	  de	  febrer	  d’enguany.	  
Com	  a	  rector	  de	   la	  Universitat	  de	  València,	   reitera	   l’agraïment	   institucional	   ja	  expressat	  al	  
Consell	  de	  Govern	  per	   la	  presentació	  de	   la	   candidatura	  del	  professor	  Vicent	  Martínez,	   i	  el	  
felicita	  i	  felicita	  també	  els	  membres	  de	  la	  seua	  candidatura,	  per	  haver	  concorregut	  al	  procés	  
electoral	  i	  haver	  enriquit	  el	  debat	  en	  el	  si	  de	  la	  nostra	  universitat	  amb	  les	  seues	  propostes.	  
Indubtablement	  això	  és	  bo,	  no	  solament	  per	  al	  debat	  d’idees	  i	  propostes,	  sinó	  també	  per	  a	  la	  
participació,	   encara	   que	   millorable,	   almenys	   en	   alguns	   col·∙lectius.	   En	   tot	   cas,	   una	  
participació	   de	   la	   comunitat	   universitària	   que	   també	   vol	   agrair,	   així	   com	   el	   treball	   dels	  
deganats	  i	  de	  les	  direccions	  de	  centres,	  i	  molt	  particularment	  de	  totes	  les	  persones	  que	  van	  
formar	  part	  de	   les	  meses	  electorals	   i	   especialment	  a	   la	   Junta	  Electoral.	   També,	  en	  aquest	  
primer	  claustre	  després	  de	  les	  eleccions,	  vol	  agrair	  el	  suport	  a	  la	  seua	  candidatura	  rebut	  per	  
tota	  la	  comunitat	  universitària.	  Expressa	  la	  finalitat	  de	  treballar	  per	  una	  universitat	  pública	  
valenciana,	  democràtica,	  participativa	  i	  de	  qualitat.	  

Informa	   al	   Claustre	   de	   la	   renovació	   produïda	   en	   el	   Consell	   Social.	   Així,	   després	   del	  
nomenament	  del	  nou	  president,	  per	  decret	  del	  Consell	  de	  21	  de	  juny	  de	  2013,	  es	  va	  publicar	  
el	   13	   de	   maig	   de	   2014	   en	   el	   DOCV	   els	   nomenaments	   pel	   Govern	   autonòmic	   dels	   vocals	  
designats	  a	  proposta	  de	   la	  Conselleria	  d’Educació,	   la	  Conselleria	  d’Economia,	   l’Ajuntament	  
de	   València,	   la	   Diputació,	   el	   Consell	   Oficial	   de	   Cambres	   de	   Comerç,	   les	   organitzacions	  
empresarials,	  els	  col·∙legis	  professionals	  i	  els	  sindicats	  Comissions	  Obreres	  i	  UGT.	  

A	  continuació	  el	   rector	  es	   refereix	  a	   la	   situació	  econòmica	   i	   financera	  de	   la	  Universitat	  de	  
València,	   que	   continua	   sent,	   dissortadament,	   un	   tema	   important	   del	   que	   s’ha	   de	   donar	  
compte	  en	  cada	  claustre.	  Pel	  que	  fa	  a	  la	  tresoreria,	  l’any	  passat	  va	  estar	  ple	  de	  tensions:	  es	  
manifestaren	  problemes	  seriosos	  als	  mesos	  d’abril,	  juliol	  i	  desembre	  per	  l’endarreriment	  en	  
la	  recepció	  ordinària	  mensual	  de	  fons	  provinents	  del	  PPF,	  que	  limitaren	  el	  compliment	  dels	  
nostres	   compromisos	   de	   pagament	   davant	   tercers.	   La	   UVEG	   ha	   utilitzat	   dues	   pòlisses	   de	  
tresoreria	  amb	  dues	  entitats	   financeres	  diferents	   i	   a	   l’abril	  d’enguany	  s’ha	   formalitzat	  una	  
altra	   amb	   una	   tercera	   entitat.	   Aquestes	   eines	   de	   finançament	   i	   els	   endarreriments	  
esmentats	  	  han	  provocat	  unes	  despeses	  financeres	  que	  s’arrepleguen	  en	  els	  comptes	  anuals	  
de	   2013,	   que	   s’han	   reclamat	   a	   la	   Generalitat	   Valenciana	   per	   via	   administrativa	   i	   que	  
s’afegiran,	  si	  no	  es	  rep	  una	  resposta	  satisfactòria,	  al	  contenciós	  administratiu	  interposat	  des	  
del	  passat	  mes	  de	  setembre	  de	  2013.	  S’està	  treballant	  en	  l’àmbit	  universitari	  públic	  valencià	  
amb	  la	  Generalitat	  per	  tal	  de	  trobar	  una	  solució	  a	  aquests	  problemes.	  	  
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Un	  altre	  tema	  rellevant	  es	  el	  relatiu	  a	  l’evolució	  de	  beques	  per	  als	  estudiants.	  Assenyala	  que	  
en	   el	   Consell	   d’Universitats,	   el	   passat	   25	   d’abril,	   el	   Ministeri	   d’Educació	   va	   presentar	   el	  
Projecte	   de	   Reial	   decret	   	   pel	   qual	   s’estableixen	   els	   llindars	   de	   renda	   i	   les	   quanties	   de	   les	  
beques	  i	  ajudes	  a	  l’estudi	  per	  al	  curs	  2014-‐2015.	  Aquest	  projecte	  de	  decret	  va	  ser	  analitzat	  
prèviament	  per	  RUNAE,	   la	  sectorial	  de	  la	  CRUE	  en	  què	  es	  tracten	  i	  s’estudien	  els	  temes	  de	  
l’estudiantat	   universitari,	   que	   va	   concloure	  en	  el	   seu	  estudi	   la	   recomanació	   a	   l’Assemblea	  
d’informar	  desfavorablement	  sobre	  aquest	  projecte	  de	  decret,	  la	  qual	  cosa	  va	  ser	  acordada	  
per	   l’Assemblea	   de	   la	   CRUE,	   i	   traslladada	   al	   Consell	   d’Universitats.	   Entre	   altres	   aspectes,	  
l’Assemblea	  va	  manifestar	  preocupació	  i	  un	  malestar	  profund	  pels	  retards	  en	  el	  coneixement	  
de	  la	  quantitat	  que	  s’ha	  de	  percebre	  i	  del	  pagament	  de	  les	  beques,	  per	  la	  disminució	  en	  la	  
quantitat	   mitjana	   de	   dotació	   econòmica	   de	   les	   beques,	   per	   la	   vulneració	   del	   principi	  
d’igualtat	   d’oportunitats	   en	   l’accés	   a	   la	   universitat	   que	   deriva	   de	   la	   demanda	   d’un	   nivell	  
acadèmic	  major	  que	  el	  mer	  aprovat,	  i	  per	  la	  necessitat	  de	  millorar	  diversos	  conceptes	  de	  les	  
beques,	  com	  per	  exemple,	  les	  ajudes	  a	  desplaçaments.	  La	  situació	  actual	  ha	  comportat	  que	  
moltes	  universitats	  hagen	  hagut	  d’incrementar	  substancialment	  els	  seus	  pressupostos	  per	  a	  
beques	  i	  ajudes	  a	  l’estudi	  (beques	  de	  col·∙laboració	  i	  	  beques	  Erasmus	  en	  resposta	  	  a	  l’actual	  
política	  ministerial	  de	  beques).	  	  

Finalment,	  informa	  el	  Claustre	  de	  la	  lectura	  pública	  recent	  d’una	  declaració	  de	  la	  CRUE	  per	  la	  
qual	   els	   rectorats	   de	   les	   universitats	   espanyoles	   demanen	   la	   finalització	   de	   les	   mesures	  
excepcionals	   que	   afecten	   l’estudi,	   l’activitat	   docent	   i	   la	   investigació.	   Es	   tracta	   d’un	  
comunicat	   conjunt	   de	   totes	   les	   universitats,	   el	  mateix	   dia	   i	   a	   la	  mateixa	   hora,	   decidit	   en	  
l’última	  assemblea	  de	  la	  CRUE.	  A	  la	  Universitat	  de	  València	  va	  ser	  en	  la	  sessió	  de	  Consell	  de	  
Govern	  de	  30	  d’abril	  de	  2014.	  A	   les	  dotze	  hores	  es	  va	   interrompre	  temporalment	   la	  sessió	  
per	   procedir	   a	   la	   lectura	   d’aquesta	   declaració,	   que	   va	   tenir	   l’objectiu	   de	   fer	   públic	   el	  
malestar	  profund	  de	  la	  comunitat	  universitària	  per	  les	  mesures	  que	  han	  estat	  condicionant	  
l’activitat	   universitària	   al	   llarg	   dels	   darrers	   anys.	   La	   serietat	   i	   gravetat	   d’aquesta	   situació	  
contrasta	  amb	  el	  comentari	  del	  senyor	  ministre	  d’Educació,	  Cultura	  i	  Esports	  en	  el	  Congrés,	  
que	  va	  qualificar	  aquest	  comunicat	  com	  a	  “afirmacions	  manifestament	   incertes	   i	   judicis	  de	  
valor	  infundats”,	  comentari	  que	  	  va	  ser	  fermament	  rebutjat	  per	  l’assemblea	  de	  la	  CRUE	  del	  
passat	  dijous	  15	  de	  maig.	  

En	   aquest	   sentit,	   vol	   remarcar	   que	   el	   Consell	   de	  Govern	   i	   el	   Claustre	   de	   la	  Universitat	   de	  
València	  han	  denunciat	   reiteradament	  el	  canvi	  encobert	  de	  model	  d’universitat	  pública	  en	  
què	   hem	   viscut	   des	   de	   la	   transició	   democràtica,	   i	   s’ha	   posicionat	   fermament	   en	   contra	  
d’aquest	  conjunt	  de	  mesures	  pels	  efectes	  que	  genera	  sobre	  el	  sistema	  universitari	  i	  sobre	  les	  
persones	   i	   les	   seues	   expectatives	   de	   futur,	   siguen	   estudiants	   o	   treballadors	   d’uns	   serveis	  
públics	   que	   han	   patit	   com	   mai	   unes	   mesures	   d’ajust	   que	   han	   posat	   en	   perill	   no	   sols	   la	  
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qualitat	  dels	  serveis,	  sinó	   l’important	  avanç	  que	  ha	  experimentat	   la	  nostra	  societat	  al	   llarg	  
de	  les	  darreres	  dècades.	  

La	   segona	  part	   de	   l’informe	  de	   gestió	   correspon,	   en	   compliment	   del	  mandat	   estatutari,	   a	  
exposar	  davant	  del	  claustre	  les	  accions	  de	  gestió	  universitària	  que	  han	  sigut	  desenvolupades	  
al	  llarg	  de	  l’any	  2013.	  El	  rector	  fa	  referència	  a	  la	  documentació	  que	  hi	  ha	  en	  la	  pagina	  web	  de	  
Secretaria	  General	  i	  que	  s’adjunta	  aquesta	  acta	  (annex	  2).	  	  

Presenta	   l’informe	   de	   gestió,	   que	   aborda	   els	   temes	   següents:	   estudiantat,	   serveis	   per	   a	  
estudiants	   i	   estudiantes,	   publicacions,	   suport	   a	   la	   inserció	   professional	   i	   assessorament	  
laboral;	   la	   funció	   docent,	   innovació	   educativa;	   activitat	   investigadora,	   transferència	   de	  
coneixement,	   parc	   científic;	   funció	   cultural,	   divulgació	   científica,	   activitats	   esportives;	  
personal	  de	  la	  Universitat,	  personal	  docent	  i	  investigador,	  personal	  d’administració	  i	  serveis,	  
serveis	  per	  al	  personal	  de	  la	  Universitat	  de	  València;	  recursos	  i	  infraestructures,	  tecnologies	  
de	   la	   informació	   i	   comunicació;	   les	   polítiques,	   programes	   internacionals	   de	   mobilitat,	  
cooperació,	  igualtat,	  integració	  de	  persones	  amb	  discapacitat,	  sostenibilitat	  i	  medi	  ambient,	  
formació	  permanent,	   compromís	  amb	   la	   llengua	  pròpia,	  projecció	   territorial;	   comunicació,	  
planificació	  	  i	  qualitat,	  Campushabitat5U,	  Campus	  d’excel·∙lència	  internacional.	  	  

El	   rector	   fa	   una	   reflexió	   al	   voltant	   de	   la	   posició	   de	   la	   nostra	   universitat	   en	   els	   rànquings	  
internacionals.	   Des	   de	   la	   cautela	   necessària	   quant	   a	   l’anàlisi	   del	   que	   representen	   aquests	  
rànquings,	  ens	  trobem	  en	  posicions	  raonablement	  capdavanteres	  en	  Times	  Higuer	  Education	  
(the),	   Shangai,	   en	   què	   hem	   perdut	   posicions;	  mantenim	   bona	   posició,	   en	   canvi,	   en	   Esi-‐Isi	  	  
Web	  of	  Knowlegde,	  Scimago,	  que	  és	  de	  producció	  científica	  i	  d’altres.	  Encara	  que	  no	  es	  pot	  
fugir	  de	  l’impacte	  social	  i	  mediàtic	  que	  suposen	  aquests	  rànquings,	  han	  de	  ser	  un	  espai	  per	  a	  
la	  reflexió	  i	  la	  millora	  de	  la	  nostra	  universitat.	  

Finalment,	   dóna	   les	   gràcies	   a	   tots/totes	  per	   l’atenció	   i	   recorda	  que	   l’informe	  de	   gestió	   es	  
troba	  a	  l’abast	  de	  tota	  la	  comunitat	  universitària.	  

Intervencions:	  

Laura	  Peris	  Bolta,	  claustral	  pel	  BEA	  de	  la	  Facultat	  de	  Geografia	  i	  Història.	  Fa	  referència	  a	  un	  
incident	  que	  ha	  tingut	  lloc	  en	  la	  designació	  d’interventors	  al	  començament	  del	  claustre	  i	  és	  
que	   els	   estudiants	   que	   es	   nomenaven,	   no	   eren	   presents.	   No	   considera	   oportú	   que	   es	  
convoque	   un	   claustre	   en	   la	   setmana	   d’exàmens	   finals	   del	   col·∙lectiu	   estudiantil	   perquè	  
provoca	  aquests	  problemes.	  

Pregunta	  pel	  fet	  que	  el	  Banc	  Santander	  siga	  present	  quan	  un	  estudiant	  arriba	  a	  fer	   la	  seua	  
matrícula	  a	  la	  Universitat	  per	  tal	  de	  captar-‐lo	  com	  a	  client.	  	  
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Critica	  el	  procés	  Bolonya,	  amb	  el	  qual	   la	   formació	  dels	  estudiants	  deixa	  molt	  a	  desitjar.	  Es	  
pregunten	   des	   del	   seu	   sindicat,	   on	   són	   els	   estudis	   que	   prometeren	   en	   aquest	   pla,	   ja	   que	  
saben	  que	  hi	  ha	  moltes	  queixes	  al	  voltant	  d’això,	  i	  on	  són	  els	  canvis	  reals	  que	  els	  estudiants	  
necessiten.	  

Considera	   també	   insuficient	   el	   temps	   des	   que	   acaben	   les	   classes	   del	   grau	   i	   comencen	   els	  
exàmens,	  i	  demanen	  des	  del	  BEA	  que	  s’allargue	  almenys	  una	  setmana	  aquest	  període.	  

Agraeix	  la	  convocatòria	  de	  beques	  pròpies	  de	  la	  Universitat	  de	  València,	  perquè	  és	  cert	  que	  
han	   facilitat	   l’accés	   	   a	   la	   Universitat	   i	   l’accés	   a	   beques	   de	  mobilitat,	   però	   són	   conscients	  
d’altra	  banda,	  que	  el	  Govern	  Central	   té	  prevista	  una	  reforma	  universitària	   i	  una	  pujada	  de	  
taxes,	  que	  seguiran	  dificultant	  la	  qualitat	  dels	  estudis	  que	  tant	  es	  necessita.	  

Germán	  García	  Lillo	  és	  representant	  del	  GUAI	  (Grupo	  Univesitario	  Abierto	  e	  Independiente)	  
per	  la	  Facultat	  de	  Dret.	  Fa	  al·∙lusió	  al	  document	  que	  va	  signar	  amb	  la	  resta	  de	  rectors	  de	  les	  
universitats	   públiques,	   en	   què	   sol·∙licitaven	   al	   Govern	   que	   posara	   fi	   a	   les	   retallades	   en	  
educació	   i	   investigació.	  Des	  del	  seu	  sindicat,	  comparteixen	  aqueix	  document,	   i,	  en	  aquesta	  
línia,	   consideren	   injustes	   les	   retallades	   a	   les	   ajudes	   als	   estudiants	   Erasmus,	   ja	   que	   són	  
contràries	   a	   l’essència	   del	   Pla	   Bolonya.	   També	   consideren	   injustos	   els	   canvis	   quant	   a	   la	  
concessió	   de	   beques,	   que	   apliquen	   amb	   rigor	   la	   competència	   acadèmica	   sense	   tenir	   en	  
compte	   la	   necessitat	   social	   i	   econòmica	   dels	   estudiants/estudiantes.	   D’altra	   banda,	  
exigeixen	  la	  racionalització	  i	  baixada	  de	  preus	  de	  les	  matrícules	  de	  grau	  i	  màster.	  	  

Jose	   Manuel	   Rodríguez	   Victoriano	   també	   considera	   que	   s’ha	   elegit	   un	   mal	   dia	   per	   a	   la	  
celebració	   del	   claustre	   si	   es	   tracta	   de	   fomentar	   la	   participació	   dels	   estudiants.	   Després	  
d’escoltar	   l’informe	   del	   rector,	   vol	   fer-‐hi	   les	   seues	   aportacions.	   Destaca	   el	   fet	   que	   la	  
inauguració	  del	  cus	  acadèmic	  ha	  sigut	  aquella	  en	  què	  més	  forces	  de	  seguretat	  han	  participat	  
i	  que	  inclús	  aquest	  fet	  ha	  impedit	  la	  entrada	  a	  gent	  pertanyent	  a	  la	  comunitat	  universitària,	  
com	   el	   seu	   cas,	   del	   col·∙lectiu	   de	   PDI.	   Creu	   que	   seria	   interessant	   conèixer	   dades	   sobre	   la	  
quantitat	  d’estudiants	  que	  han	  quedat	   fora	  del	   sistema	  educatiu	  per	   les	   retallades,	   fer-‐les	  
visibles	   a	   la	   societat	   i	   mostrar	   els	   efectes	   reals	   de	   l’aplicació	   del	   Decret	   Wert	   i	   la	   dura	  
negociació	  existent	  per	  la	  lluita	  dels	  crèdits,	  que	  en	  compte	  de	  passar	  a	  32,	  han	  passat	  a	  29	  i	  
comprovar	  com	  s’ha	  precaritzat	  la	  docència	  i	  s’ha	  eliminat	  la	  possibilitat	  que	  siga	  digna.	  Els	  
que	   s’han	   beneficiat	   dels	   16	   crèdits	   han	  millorat	   la	   seua	   productivitat	   investigadora	   i	   per	  
tant,	  s’ha	  aconseguit	  pujar	  en	  els	  rànquings	  	  del	  	  JCR	  per	  aquest	  fet.	  	  

Fa	  al·∙lusió	  a	  la	  incertesa	  en	  què	  viuen	  els	  treballadors	  de	  la	  institució,	  atesos	  els	  problemes	  
de	  liquiditat	  a	  què	  s’enfronta	  tots	  els	  mesos	  la	  Universitat	  per	  al	  pagament	  de	  les	  nòmines	  i	  
també	   sobre	   la	   falta	   d’informació	   al	   voltant	   dels	   44	   dies	   que	   els	   han	   de	   pagar.	   	   Aquests	  
dades,	   al	   seu	   parer,	   mostrarien	   l’altra	   part	   de	   la	   Universitat	   que	   no	   té	   traducció	   en	  
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l’excel·∙lència.	   Per	   acabar	   es	   fa	   una	   pregunta	   al	   voltant	   del	   que	   se	   està	   fent	   perquè	   la	  
participació	   de	   la	   comunitat	   universitària	   en	   les	   eleccions	   a	   rector	   haja	   sigut	   tan	   baixa,	   i	  
sobretot	  la	  del	  col·∙lectiu	  estudiantil,	  i	  fa	  una	  invitació	  a	  compartir	  amb	  la	  societat	  valenciana	  
la	  realitat	  del	  desmantellament	  de	  la	  universitat	  pública.	  

Joan	   Carles	   Bernad	   i	   Garcia	   agraeix	   a	   la	   companya	   Laura	   Peris	   l’exposició	   al	   voltant	   de	   la	  
vertadera	   situació	   dels	   estudiants	   i	   de	   la	   seua	   problemàtica.	   Fa	   referència	   a	   l’informe	  del	  
rector,	   pàgina	   281,	   en	   què	   parla	   “d’elaborar	   un	   pla	   de	   comunicació	   per	   a	   la	   gestió	   de	   la	  
crisi”,	  en	  què	  s’ha	  identificat	  els	  diferents	  nivells	  de	  crisi	  als	  quals	  es	  pot	  enfrontar	  la	  nostra	  
institució	  i	  s’ha	  testat	  un	  primer	  disseny	  de	  resposta	  en	  situacions	  de	  crisi.	  Respecte	  a	  això,	  
considera	  que	  tota	  la	  comunitat	  universitària	  voldria	  saber	  quins	  són	  aquests	  factors	  de	  crisi	  
i	  quin	  nivell	  tenim	  de	  preparació	  davant	  d’aquesta	  situació,	  i	  saber	  en	  definitiva	  què	  se	  està	  
fent	  per	  a	  resoldre-‐la.	  D’altra	  banda,	  considera	  que	  la	  comunitat	  universitària,	  tal	   i	  com	  ha	  
subratllat	  el	  professor	  José	  Manuel	  Rodríguez,	  voldria	  saber	  el	  vertader	   impacte	  de	   la	  crisi	  
en	  l’informe	  del	  rector,	  en	  què	  no	  es	  reflecteixen,	  al	  seu	  parer,	  les	  dificultats	  dels	  estudiants	  
per	  a	  continuar	  els	  estudis	  i	  la	  precarització	  de	  les	  condicions	  de	  treball	  del	  PAS	  i	  del	  PDI.	  Les	  
mesures	  s’han	  posat	  en	  marxa;	  com	  han	  evolucionat	   les	  mesures	  per	  a	  millorar	   la	  qualitat	  
docent?	  Voldria	  saber	  realment	  si	  la	  docència	  dels	  qui	  tenen	  16	  crèdits	  ha	  millorat,	  o	  si	  tan	  
sols	   es	   tracta	   d’un	   premi	   que	  millora	   la	   capacitat	   investigadora	   i	   no	   reconeix	   la	   capacitat	  
docent.	  

Quant	   a	   l’opció	   de	   la	   Universitat	   de	   formar	   els	   estudiants	   en	   l’emprenedoria	   i	  
l’autoocupació,	   es	   pregunta	   quines	   capacitats,	   competències	   i	   habilitats	   donem	   als	  
estudiants	   per	   a	   defensar-‐se	   en	  un	   sistema	  que	   creix	   en	   capacitat	   d’explotació	   i	   de	   quins	  
recursos	  disposaran	  per	  a	   	  afrontar	   la	  precarietat	  en	  què	  treballaran	   i	  quins	  seran	  els	  seus	  
drets.	   Al	   seu	   parer,	   aquesta	   hauria	   de	   ser	   la	   vertadera	   ferramenta	   de	   formació,	   però	  
considera	  que	  no	  es	  troba	  entre	  les	  línies	  estratègiques.	  

El	  rector	  dóna	  les	  gràcies	  per	  les	  intervencions	  al	  voltant	  de	  l’informe	  de	  gestió.	  

En	   relació	   a	   l’elecció	   del	   dia	   d’avui	   per	   a	   fer	   el	   claustre,	   fa	   referència	   a	   l’article	   83	   dels	  
Estatuts,	  que	  estableix	  que	  el	  claustre	  que	  ha	  de	  rendir	  comptes	  de	  la	  gestió	  s’ha	  de	  celebrar	  	  
el	   segon	   trimestre	   de	   cada	   any	   natural	   (mesos	   d’abril,	  maig	   i	   juny),	   i	   	   per	   tant,	   es	   podria	  
parlar	  de	  celebrar	  el	  claustre	  al	  mes	  d’abril.	  Els	  últims	  anys	  s’ha	  celebrat	  al	  maig,	  però	  al	  juny	  
no	  és	  possible	  perquè	  es	  període	  d’exàmens.	  	  

Quant	  a	   la	   targeta	  universitària	  que	  ofereix	  el	  Banco	  de	  Santander,	  es	  va	  aprovar	  al	   si	  del	  
Consell	  de	  Govern	  i	  recorda	  que	  l’entitat	  té	  dotacions	  econòmiques	  per	  a	  la	  totalitat	  de	  les	  
universitats	  espanyoles.	  De	  tota	  manera,	  	  s’hi	  	  poden	  plantejar	  alternatives.	  
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Respon	  a	  Laura	  Peris	  que	  la	  implantació	  del	  Pla	  Bolonya	  no	  està	  acabada	  encara,	  per	  tant	  el	  
que	   creu	  que	   s’ha	  de	   fer	   per	   part	   del	   SAP	   i	   del	   Servei	   d’Estudiants,	   és	   veure,	   una	   vegada	  
acaben	   els	   plans	   d’estudi	   tal	   i	   com	   estan	   implantats,	   de	   quina	  manera	   es	   pot	   garantir	   la	  
qualitat	  i	  fer	  una	  anàlisi	  del	  procés	  i	  de	  com	  estan	  transcorrent	  els	  estudis.	  Creu	  que	  entre	  
les	   obligacions	   de	   la	   Universitat	   es	   troba	   precisament	   l’anàlisi	   i	   l’estudi	   de	   l’opció	   per	   a	  
millorar,	  ja	  que	  els	  instruments	  que	  té	  la	  Universitat	  han	  de	  ser	  a	  l’abast	  de	  tota	  la	  comunitat	  
universitària	   i	   sobretot	  de	   l’estudiantat,	  que	  és	  el	  col·∙lectiu	  que	  millor	  sap,	  perquè	  és	  part	  
activa,	  com	  van	  realment	  les	  coses	  i	  què	  s’ha	  de	  fer	  per	  tal	  de	  millorar.	  

A	   Germán	   García	   Lillo	   li	   respon	   que	   efectivament	   es	   farà	   el	   que	   calga	   perquè	   els	   greus	  
problemes	   que	   està	   patint	   la	   Universitat	   puguen	   millorar	   mitjançant	   les	   propostes	   i	  
protestes	  de	  tots.	  

A	  Manuel	  Rodríguez	   li	   respon	  que	  des	  de	   la	  Delegació	  d’Estudiants	  s’han	  generat	  totes	   les	  
mesures	  per	  a	  garantir	  que	  cap	  estudiant	  deixe	  els	  estudis	  per	  impossibilitat	  de	  pagament	  de	  
la	  matrícula,	  mecanismes	  d’al·∙legacions	  al	  centre;	  s’ha	  multiplicat	  per	  quatre	  l’increment	  de	  
pressupost	  per	  a	  beques	  mitjançant	  una	  acció	  aprovada	  en	  el	  Consell	  de	  Govern.	  En	  aquest	  
moment,	  la	  Universitat	  de	  València	  dedica	  900.000	  euros	  a	  beques,	  a	  banda	  de	  la	  dedicació	  
al	  Programa	  Erasmus	  i	  a	  les	  beques	  de	  col·∙laboració.	  Reitera	  doncs,	  la	  seua	  preocupació	  pels	  
canvis	  en	  el	  sistema	  de	  beques	  que	  ha	  decidit	  el	  Ministeri	  en	  el	  pitjor	  dels	  moments	  per	  la	  
crisi	  financera	  i	  de	  valors	  socials	  que	  estem	  patint.	  I	  per	  descomptat	  està	  d’acord	  que	  s’estan	  
donant	  facilitats	  per	  a	  desmuntar	  les	  universitats	  públiques	  en	  favor	  de	  les	  privades,	  per	  tant	  
cal	   reforçar	   les	  protestes	   i	   transmetre	  a	   la	  societat	   la	  nostra	  preocupació.	  Quant	  a	   la	  seua	  
preocupació	  pel	  conjunt	  del	  professorat	  que	  es	  troba	  amb	  29	  crèdits,	  recorda	  el	  rector	  que	  	  
implementar	   el	   Reial	   decret	   llei	   14/2012	   que	  modifica	   la	   Llei	   	   6/2000	   d’universitats	   i	   que	  
aquest	   claustre	   ha	   rebutjat	   fermament	  —i	   no	   totes	   les	   universitats	   ho	   han	   fet—	  ha	   sigut	  
fruit	   del	   treball	   del	   Vicerectorat	   d’Ordenació	   Acadèmica	   i	   Professorat,	   de	   la	   Comissió	   de	  
Professorat,	  de	  la	  Mesa	  Negociadora	  amb	  les	  seccions	  sindicals	  de	  la	  Universitat	  i	  del	  Consell	  
de	  Govern.	  Es	  va	  decidir	  finalment	  un	  període	  transitori	  de	  29	  crèdits.	  No	  té	  dubte	  que	  no	  
s’ha	  millorat	  la	  qualitat	  docent,	  perquè	  la	  càrrega	  docent	  que	  imposa	  passar	  de	  22	  crèdits	  –	  
com	  tenien	  abans-‐	  a	  29	  crèdits,	  mai	  pot	  millorar-‐la.	  

D’altra	   banda,	   considera	   el	   rector	   que	   és	   important	   per	   a	   les	   persones	   que	   treballen	   a	   la	  
Universitat	  reconèixer	  el	  seu	  treball	  docent,	  i	  es	  mostra	  respectuós	  amb	  el	  que	  representa	  el	  
compromís	   i	   la	  qualitat	  docents.	  La	  qualitat	  docent	   i	   la	   investigadora	   	  haurien	  d’anar	  de	   la	  
mà.	  

Quant	  a	   la	  participació	  en	  les	  eleccions	  a	  rector,	  fa	  quatre	  anys,	   la	  participació	  va	  ser	  molt	  
elevada,	  més	  del	   90%.	  Diu	   que	  no	   és	   un	  problema	  de	   la	  Universitat	   de	  València,	   sinó	  del	  
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conjunt	  del	  sistema	  universitari,	  el	  fet	  que	  el	  vot	  dels	  estudiants	  tinga	  el	  valor	  que	  té,	  potser	  
el	  motiu	  de	  la	  desmotivació	  del	  col·∙lectiu	  a	  l’hora	  de	  votar.	  

A	   Joan	  Carles	  Bernad,	  que	  parla	  de	   la	  pàgina	  281	  de	   l’informe	  del	   rector,	   li	   respon	  que	  es	  
tracta	  d’un	  informe	  obligatori	  pels	  Estatuts,	  però	  considera	  que	  sí	  s’hauria	  de	  tenir	  un	  poc	  de	  
“pensament	   estratègic”,	   és	   a	   dir,	   veure	   de	   quina	  manera	   es	   pot	   afrontar	   el	   futur	   pròxim.	  
Quant	  a	  la	  taxa	  de	  reposició	  del	  10%,	  se	  n’ha	  demanat	  l’abolició,	  encara	  que	  personalment	  
té	  reserves	  respecte	  a	  això.	  Quant	  a	  l’impacte	  en	  el	  personal	  de	  la	  Universitat,	  és	  greu,	  a	  més	  
a	  més	  d’un	  envelliment	  de	  la	  plantilla	  que	  agreuja	  la	  situació.	  Comparteix	  amb	  el	  company	  
els	  dubtes	  al	  voltant	  de	  “l’autoocupació”	  i	  la	  seua	  realitat.	  

Acaba	  la	  intervenció	  afirmant	  que	  la	  universitat	  està	  precisament	  per	  a	  això,	  per	  a	  meditar	  
des	  de	  la	  crítica	  sobre	  els	  models	  que	  volem	  d’universitat	  i	  de	  societat,	  i	  per	  això	  comparteix	  
amb	  el	  professor	  Bernad	  la	  preocupació	  al	  voltant	  de	  cap	  a	  on	  anem	  després	  de	  dècades	  de	  
democràcia	  al	  nostre	  país.	  	  

El	  Claustre	  coneix	  i	  debat	  l’informe	  de	  gestió	  de	  2013,	  que	  s’adjunta	  com	  a	  annex	  II,	  i	  aprova	  
la	  gestió	  del	  rector	  i	  la	  gestió	  de	  la	  resta	  dels	  òrgans	  de	  govern	  de	  la	  Universitat,	  per	  118	  vots	  
a	  favor,	  13	  vots	  en	  contra	  i	  8	  vots	  en	  blanc.	  ACUV	  2/2014.	  

Punt	   3.	   Debat	   i	   aprovació,	   si	   escau,	   del	   Pla	   operatiu	   2015	   (document	   orientador	   de	   la	  
política	  general	  universitària	  i	  del	  pressupost	  de	  l’exercici	  2015).	  

Presenta	  el	  punt	  el	   vicerector	  d’Economia	   Juan	   Luis	  Gandía.	  Recorda	  que	   	  d’acord	  amb	  el	  
que	  estableix	  l’article	  83	  dels	  Estatuts,	  s’han	  de	  presentar	  les	  línies	  generals	  del	  pressupost	  
de	   la	   Universitat	   de	   manera	   coordinada	   amb	   els	   objectius	   generals	   de	   la	   política	  
universitària	  -‐que	  s’emmarquen	  dins	  del	  Pla	  estratègic	  2012-‐2015	  en	  aquest	  moment-‐,	  i	  que	  
es	  desplega	  mitjançant	   la	   formulació	  dels	  plans	  operatius	  anuals	   i	   els	   corresponents	  plans	  
per	  cada	  àmbit	  estratègic.	  Agraeix	  el	  treball	  del	  Servei	  d’Anàlisi	  i	  Planificació,	  i	  el	  del	  Servei	  
de	  Comptabilitat	   i	  Pressupostos	   i	   la	  Vicegerència	  Econòmica,	   ja	  que	  han	   facilitat	   les	  dades	  
per	  a	  realitzar	  la	  presentació	  que	  es	  desenvoluparà	  a	  continuació.	  

El	   Pla	   operatiu	   es	   consigna	   en	   aquesta	   acta	   com	   annex	   III.	   La	   presentació	   va	   seguir	  
l’estructura	  següent.	  Explicar	  el	  propòsit	  del	  pla	  operatiu:	  recull	  els	  aspectes	  essencials	  del	  
Pla	   estratègic	   i	   la	   relació	   de	   les	   Línies	   d’actuació	   estratègica	   (LAE)	   en	   què	   es	   treballa	  
actualment	   explicant	   el	   seu	   contingut.	   En	   segon	   lloc,	   donar	   compte	   de	   les	   previsions	  
econòmiques:	   descriu	   el	   context	   econòmic,	   les	   tendències	   previsibles,	   les	   orientacions	  
polítiques	   adoptades,	   les	   propostes	   generals	   orientadores	   de	   l’elaboració	   del	   pressupost.	  	  
Finalment	  es	  tracta	  de	  presentar	   les	  previsions	  per	  a	  cadascun	  dels	  quatre	  plans	  operatius	  
per	  àmbit	  durant	  l’any	  proper.	  
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L’estructura	   del	   Pla	   operatiu	   2015	   preveu	   a	   partir	   de	   les	   línies	   estratègiques,	   establir	   en	  
realitat	   un	   pla	   operatiu	   per	   a	   cadascuna	   d’aquestes	   línies	   i	   al	   seu	   voltant,	   aquests	   quatre	  
plans	   conformen	   	   el	   pla	   operatiu	   global	   de	   la	   Universitat	   per	   a	   l’exercici	   pressupostari	  
pròxim.	  
	  
En	   l’estructura	  de	  cada	  pla	  d’actuació,	  en	  concret	  en	  el	  Pla	  operatiu	  d’investigació,	  es	  pot	  
determinar	   una	   zona	   en	   la	   qual	   es	   denomina	   el	   pla	   i	   l’anualitat	   a	   la	   qual	   correspon,	  
s’estableixen	  quins	  són	  els	  objectius	  de	  la	  institució	  per	  a	  dur	  a	  terme	  dins	  del	  període	  2015,	  
es	  defineix	  quin	  és	  l’objectiu	  estratègic,	  i,	  a	  més,	  quines	  són	  les	  línies	  d’actuació	  estratègica	  
que	   es	   desenvoluparan	   en	   cada	   objectiu.	   Es	   defineix	   també	   el	   responsable	   de	   portar	  
endavant	   aquesta	   línia	   estratègica,	   es	   defineix	   el	   gestor	   i	   es	   determina	   quina	   és	   la	   fase	  
operativa	  en	  la	  qual	  està	  prevista	  que	  es	  desenvolupe	  al	   llarg	  de	  2015.	  En	  aquest	  cas	  hi	  ha	  
quatre	  fases:	  estudi,	  disseny,	   implantació	   i/o	  avaluació.	   I	   finalment,	  en	   l’última	  columna	  hi	  
ha	  les	  mesures	  del	  grau	  d’acompliment	  de	  l’actuació	  i	  dels	  objectius	  que	  prèviament	  s’han	  
definit.	  	  
	  
El	  Consell	  de	  Direcció	  es	  troba	  a	   la	  disposició	  de	   la	  comunitat	  universitària	  per	  a	  qualsevol	  
aclariment	  respecte	  al	  contingut	  del	  document	  exposat.	  	  
	  
Intervencions:	  
	  
Carles	   Padilla	   Carmona	  dóna	   les	   gràcies	   al	   vicerector	   d’Economia	  per	   la	   seua	  presentació.	  
Com	   sempre	   diu	   en	   el	   Consell	   de	   Govern,	   considera	   molt	   important	   que	   totes	   aquestes	  
xifres	  siguen	  conegudes,	  públiques	  i	  que	  no	  només	  la	  comunitat	  universitària	  sinó	  el	  conjunt	  
de	  la	  societat	  sàpia	  la	  situació	  financera	  i	  de	  tresoreria	  que	  pateix	  la	  Universitat.	  Es	  centra	  en	  
dos	  aspectes	  del	  Pla	  operatiu,	  concretament	  en	  el	  punt	  tercer,	  pàgina	  13,	  en	  què	  parla	  de	  
recursos	   humans:	   “Objectiu:	   disposar	   d’una	   plantilla	   de	   PAS	   i	   de	   PDI	   ajustada	   a	   les	  
necessitats	  de	  la	  Universitat	  de	  València”,	  objectiu	  amb	  el	  qual	  tots	  i	  totes	  som	  d’acord.	  	  
En	  la	  línia	  d’actuació	  1	  parla	  de	  “racionalització	  d’unitats	  organitzatives	  seguint	  el	  criteri	  de	  
grandària	   mínima	   eficient	   a	   partir	   de	   l’anàlisi	   d’indicadors	   objectius”;	   es	   tracta	   de	   la	  
reassignació	   del	   PAS	   que	   està	   pendent	   encara.	   I	   quant	   a	   la	   línia	   d’organització	   3,	  
“reorganització	  d’aquells	  departaments	  de	  grandària	   inferior	  a	   l’establit	  pels	  Estatuts	  de	   la	  
Universitat	  de	  València”.	  
	  
Quant	   a	   la	   reassignació	   del	   PAS,	   s’està	   fent	   un	   estudi	   de	   tota	   la	   plantilla:	   departaments,	  
centres,	   instituts,	   serveis.	   Aquest	   estudi	   fa	   un	   mínim	   de	   quatre	   anys	   que	   s’elabora.	   Al	  
desembre	  de	  2012,	  en	  Consell	  de	  Govern,	  es	  va	  demanar	  que	  hi	  haguera	  una	   reunió	  amb	  
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representants	  de	  tots	  els	  centres,	   la	  Gerència	   i	  el	  Vicegerent	  de	  Recursos	  Humans,	   	  per	  tal	  
d’informar	  de	  la	  marxa	  d’aquest	  estudi.	  Es	  va	  fer	  la	  reunió	  i	  es	  va	  arribar	  al	  compromís	  que	  
aquest	  estudi,	  la	  seua	  negociació	  i	  les	  possibles	  	  propostes	  serien	  informades	  i	  consensuades	  
amb	  la	  totalitat	  dels	  implicats.	  	  A	  data	  de	  hui,	  ha	  passat	  any	  i	  mig,	  hi	  ha	  pendent	  un	  concurs	  
de	  trasllats	  i	  una	  oposició	  que	  es	  va	  convocar	  a	  partir	  de	  l’Oferta	  pública	  d’ocupació	  de	  2011.	  
Per	  tant,	  no	  queda	  temps	  pràcticament	  per	  a	  resoldre	  aquest	  tema.	  Demana	  i	  reclama	  per	  
tant,	   que	   es	   reprenga	   urgentment	   el	   diàleg	   entre	   totes	   les	   parts	   implicades	   i	   que	   no	   es	  
prenguen	  acords	  que	  puguen	  lesionar	  els	  drets	  assolits	  dels	  treballadors	  i	  treballadores.	  
	  
En	  el	   segon	  punt,	  en	  què	  es	  parla	  de	   la	   reorganització	  de	  departaments	  que	  no	  arriben	  al	  
mínim	  establert	  pels	  Estatuts,	  vol	  fer	  unes	  reflexions	  al	  voltant,	  especialment	  perquè	  en	  el	  
document	  apareix	  per	  al	  2015	  com	  a	  “fase	  d’implantació”.	  Primera,	  l’article	  19	  dels	  Estatuts	  	  
de	  la	  Universitat	  de	  València	  fixa	  en	  18	  el	  nombre	  mínim	  de	  professors	  o	  professores	  amb	  
vinculació	  permanent	  i	  dedicació	  a	  temps	  complet	  per	  a	  crear	  o	  mantenir	  un	  departament.	  	  
El	   encara	   vigent	   Reial	   decret	   2360/1984,	   en	   canvi,	   fixa	   el	   nombre	   mínim	   de	   titulars	   i	  
catedràtics	   en	   12.	   Els	   nostres	   Estatuts,	   quan	   parlen	   de	   funcionaris,	   parlen	   d’almenys	   vuit	  
funcionaris	   o	   funcionàries	   a	   temps	   complet,	   de	   manera	   que	   no	   complim	   tampoc	  
rigorosament	  el	  Reial	  decret.	  No	  obstant	  això,	  considera	  que	  el	  problema	  no	  és	  de	  legalitat	  
sinó	   d’oportunitat,	   ja	   que	   si	   no	   s’han	   aplicat	   els	   Estatuts	   durant	   anys	   en	   aquest	   punt,	   es	  
pregunta	  si	  és	  ara	  el	  moment.	  Cal	  tenir	  en	  compte	  molt	  especialment	  el	  full	  de	  ruta	  que	  té	  el	  
Ministeri,	  que	  es	  va	  plasmar	  en	  el	  conegut	   Informe	  d’experts,	   i	  que	  s’està	  materialitzant	  a	  
colp	  de	  reial	  decret.	   	  Parlen	  d’alleugerir	  les	  estructures	  de	  la	  universitat,	  de	  reduir	  centres,	  
departaments,	   titulacions,	   òrgans	   de	   govern,	   i	   a	   la	   llarga,	   universitats	   públiques,	   que	   és	  
l’objectiu	  últim,	  al	  seu	  parer.	  Per	  tant,	  per	  a	  finalitzar	  demana	  prudència	  i	  que	  no	  s’aplique	  
aquesta	  línia	  d’actuació	  núm.	  3,	  com	  a	  mínim	  mentre	  continue	  en	  vigor	  la	  taxa	  de	  reposició	  
del	  10%.	  
	  
Ernest	  Cano	  vol	   fer	  una	  apreciació	  quant	  al	  Pla	  operatiu	  en	   la	  mesura	  que	  ha	  de	  dirigir	   la	  
nostra	   actuació	   i	   el	   nostre	   pressupost.	   La	   primera	   reflexió	   fa	   referència	   al	   sistema	  
d’avaluació	   interna	   de	   l’activitat	   investigadora.	   En	   el	   Pla	   operatiu	   apareix	   reflectit	   aquest	  
sistema	   d’avaluació;	   en	   el	   Pla	   d’investigació	   	   concretament	   parla	   d’utilitzar	   el	   sistema	  
d’avaluació	   interna	   de	   l’activitat	   investigadora	   per	   incrementar	   la	   producció	   científica	  
d’excel·∙lència.	  La	  seua	  proposta	  sobre	  això	  és	  que	  s’afronte	  connectada	  amb	  l’objectiu	  que	  
apareix	   tant	   en	   investigació	   com	   en	   ensenyament	   de	   millorar	   la	   motivació	   del	   PDI,	   de	  
manera	  que	  es	  trasllade	  en	  una	  major	  productivitat	  i	  qualitat	  dels	  seus	  resultats.	  Creu	  que,	  
en	   concret,	   s’ha	   de	   lligar	   una	   revisió	   del	   sistema	   d’avaluació	   interna	   de	   l’activitat	  
investigadora	  amb	  la	  proposta	  d’elaborar	  un	  sistema	  de	  reconeixement	  integral	  de	  l’activitat	  
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del	   PDI.	   En	   concret,	   el	   que	   demanaria	   és	   que	   de	  manera	   coordinada	   entre	   Investigació	   i	  
Ordenació	   Acadèmica	   i	   Professorat,	   Comissió	   d’Investigació	   i	   Comissió	   de	   Professorat,	   es	  
procedisca	   a	   revisar	   el	   sistema	   d’avaluació	   interna	   de	   l’activitat	   investigadora,	   de	  manera	  
que	   reflectisca	   de	   forma	  més	   adequada	   la	   realitat	   de	   la	   investigació	   del	   PDI	   de	   la	   nostra	  
universitat	   i	   concretament,	   que	   reflectisca	   les	   especificitats	   de	   les	   diferents	   àrees	   de	  
coneixement	   i	   d’investigació.	   Considera	   que	   en	   nom	   de	   propiciar	   aquest	   objectiu	   que	   li	  
sembla	   correcte,	   d’incrementar	   la	   producció	   científica	   d’excel·∙lència,	   	   la	   nostra	   avaluació	  
interna	   de	   l’activitat	   investigadora	   s’ha	   anat	   fent	   excessivament	   homogènia	   i	   massa	  
semblant	  als	  criteris	  	  adoptats	  per	  les	  comissions	  que	  avaluen	  els	  sexennis.	  	  
	  
L’altra	  proposta	  que	  fa	  té	  a	  veure	  amb	  l’objectiu	  de	  potenciar	  les	  ajudes	  als	  estudiants	  per	  al	  
desenvolupament	  de	  les	  activitats	  acadèmiques.	  Ha	  tingut	  la	  sort	  de	  poder	  participar	  en	  la	  
Comissió	  de	  Beques	  com	  a	  degà	  de	  la	  Facultat	  de	  Ciències	  Socials	  i	  considera	  que	  és	  correcte	  
l’increment	   de	   recursos	   que	   es	   destina	   a	   aquest	   tema,	   	   però	   de	   cara	   a	   una	   definició	   del	  
volum	  de	   recursos	   necessari	   i	   de	   l’orientació	   de	   la	   nostra	   política	   d’ajudes	   als	   estudiants,	  
sembla	  necessària	  una	  anàlisi	  de	  quines	  són	  les	  dificultats	  reals	  i	  econòmiques	  per	  a	  accedir	  
als	   estudis	   de	   grau	   i	   mantenir-‐s’hi,	   i	   per	   a	   passar	   als	   estudis	   de	   màster.	   De	   la	   seua	  
experiència	   en	   aquesta	   comissió,	   troba	   que	   aquesta	   insuficiència	   quant	   a	   l’anàlisi	   els	  
impedeix	  saber	  els	  diners	  que	  realment	  s’han	  de	  dedicar	  i	  com.	  
	  
Finalment	  i,	  ja	  que	  som	  immersos	  en	  el	  procés	  d’acreditació	  de	  les	  titulacions,	  considera	  que	  
en	   el	   Pla	   operatiu	   per	   a	   2015	   s’hauria	   de	   reflectir	   un	   increment	   dels	   recursos	   destinats	   a	  
aquesta	  qüestió,	  tant	  als	  serveis	  tècnics	  com	  als	  centres.	  
	  
Jordi	  Caparrós,	  estudiant	  pel	  BEA.	  Des	  del	   seu	  sindicat	  entenen	   la	   situació	  econòmica	  que	  
patim	   els	   últims	   anys,	   el	   que	   no	   entenen	   és	   que	   la	   Universitat	   de	   València	   no	   siga	   més	  
taxativa,	  més	   deliberant.	   Fa	   dos	   cursos,	   als	   estudiants,	   se’ls	   va	   pujar	   un	   33%	   les	   taxes	   en	  
aquesta	  autonomia.	  Per	   tant,	  demana	  una	  exigència	  per	  part	  de	   la	  Universitat	  per	   tal	  que	  
aquestes	   taxes	   com	   a	   mínim	   es	   congelen,	   atesa	   la	   suposada	   millora	   econòmica	   que	   en	  
l’àmbit	  estatal	  es	  pregona	  pels	  mitjans	  de	  comunicació.	  	  
	  
El	   vicerector	   d’Economia,	   Juan	   Luis	   Gandía,	   dóna	   les	   gràcies	   per	   totes	   les	   intervencions	  
produïdes.	  Al	  professor	  Carles	  Padilla,	  quant	  a	  la	  reassignació	  del	  PAS,	  li	  respon	  que	  aquest	  
estudi	  es	  troba	  bastant	  avançat	  i	   la	  previsió	  és	  que	  abans	  de	  l’estiu	  comence	  un	  procés	  de	  
reunions	  amb	   les	  diferents	  autoritats	  acadèmiques	   i	  els	  sindicats	  perquè	  puga	  posar-‐se	  en	  
marxa.	  	  
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Respecte	  a	  la	  reorganització	  de	  departaments,	  no	  és	  un	  tema	  tancat	  i,	  per	  tant,	  serà	  objecte	  
d’anàlisi	  abans	  de	  qualsevol	  decisió	  que	  implique	  una	  reordenació	  dels	  departaments.	  	  
	  
Quant	   a	   la	   intervenció	   del	   professor	   Ernest	   Cano,	   cal	   dir	   que	   l’any	   proper	   és	   l’últim	  
d’aplicació	   del	   Pla	   estratègic,	   que	   posteriorment	   n’hi	   haurà	   un	   altre,	   i	   per	   tant	   qualsevol	  
aportació	  és	  considerada	  molt	  vàlida	  per	  al	  disseny	  d’aquest	  pla	  nou.	  Quant	  a	  la	  modificació	  
dels	   criteris	   del	   Pla	   d’investigació,	   de	   la	   seua	   quantificació,	   també	   serà	   analitzat	   i,	   en	  
qualsevol	  cas,	  des	  del	  Vicerectorat	  de	  Política	  Científica,	  seria	  bo	  poder	  vincular	  l’avaluació	  
interna	  des	  del	  punt	  de	  vista	  del	  grau	  i	  de	  l’efecte	  que	  té	  en	  la	  motivació	  del	  professorat.	  	  
	  
Quant	   a	   la	   possibilitat	   de	   fer	   una	   anàlisi	   amb	   les	   dades	   de	   què	   es	   disposa,	   ja	   s’ha	   fet	  
referència	  a	  la	  caiguda	  del	  nombre	  de	  crèdits	  que	  s’ha	  produït	  en	  la	  matrícula,	  i	  ja	  el	  rector	  
ha	   comentat	   que	   es	   fa	   tots	   els	   possibles	   perquè	   cap	   estudiant	   es	   quede	   fora	   per	  motius	  
econòmics,	   i,	   per	   tant,	   seria	   convenient	   analitzar	   si	   hi	   ha	   alguna	   qüestió	   que	   des	   de	   la	  
Comissió	  de	  Beques	  es	  puga	  establir.	  	  
	  
Respon	  a	  Jordi	  Caparrós	  que	  la	  previsió	  és	  que	  les	  taxes	  continuen	  congelades	  o	  que,	  com	  a	  
màxim,	  s’incrementen	  amb	  el	  deflactor	  del	  producte	  interior	  brut	  (PIB).	  La	  previsió	  que	  hi	  ha	  
respecte	  a	  això,	  segons	  ha	  comentat	  la	  vicerectora	  d’Estudis	  de	  Grau	  i	  Política	  Lingüística,	  és	  
que	  es	  congelen	  les	  taxes	  i,	  per	  tant,	  l’any	  que	  ve	  l’increment	  seria	  zero.	  	  
	  
La	  vicerectora	  d’Ordenació	  Acadèmica	  i	  Professorat,	  Maria	  Vicente	  Mestre,	  intervé	  al	  voltant	  
del	   tema	   tractat	   pel	   professor	   Carles	   Padilla	   relatiu	   als	   departaments	   no	   estatutaris.	   Creu	  
que	  el	  que	  l’ha	  preocupat	  realment	  és	  que	  en	  el	  Pla	  operatiu	  de	  2015	  posa	  “implementació”	  
i	   no	   “estudi”,	   com	   abans.	   Comenta	   la	   vicerectora	   que	   han	   treballat	   en	   el	   tema	   dels	  
departaments	  que	  no	  s’ajusten	  als	  Estatuts	  i	  en	  aquells	  departaments	  que	  podrien	  contribuir	  
també	  que	  sí	  ho	  feren.	  S’han	  modificat	  els	  Estatuts	  i	  aquest	  tema	  no	  es	  va	  plantejar,	  per	  tant	  
tenen	   la	  responsabilitat	  de	  tirar	  endavant,	   treballant	  com	  fins	  ara.	  Ella	  va	  tenir	  una	  reunió	  
amb	   els	   departaments	   afectats	   i	   amb	   altres	   ja	   treballen	   directament,	   perquè	   fins	   i	   tot,	  
demanen	  que	  la	  qüestió	  vaja	  endavant.	  Per	  tant,	  creu	  que	  és	  de	  responsabilitat	  complir	  els	  
Estatuts,	  treballant	  amb	  els	  departaments,	  respectant	  les	  àrees	  de	  coneixement	  perquè	  no	  
perden	   la	   seua	   autonomia	   ni	   la	   seua	   identitat,	   ja	   que	  molts	   temes	   funcionen	   via	   àrea	   de	  
coneixement	  en	   lloc	  de	   via	  departament.	  Abans	  de	   l’estiu	   reprendrà	   les	   reunions	  amb	  els	  
departaments	  afectats	   i	  amb	  aquells	  que	  puguen	  acollir-‐los,	  per	   tal	  de	  veure	   les	  afinitats	   i	  
prioritats	  que	  els	  directors	  	  i	  els	  equips	  de	  direcció	  plantegen.	  Quan	  s’arribe	  a	  un	  consens,	  es	  
portarà	  als	  òrgans	  pertinents	  per	  prendre	  decisions.	  
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El	   Claustre	   aprova	   el	   Pla	   operatiu	   2015	   (document	   orientador	   de	   la	   política	   general	  
universitària	  i	  del	  pressupost	  de	  l’exercici	  2015),	  que	  s’adjunta	  com	  a	  Annex	  III,	  per	  103	  vots	  
a	  favor,	  2	  vots	  en	  contra	  i	  17	  vots	  en	  blanc.	  ACUV	  3/2014.	  	  

	  

Punt	  4.	  Aprovació,	  si	  escau,	  de	  la	  modificació	  del	  Reglament	  de	  règim	  intern	  del	  Claustre.	  

El	  rector	  retira	  el	  punt	  de	  l'ordre	  del	  dia.	  
	  
Punt	  5.	  Aprovació,	  si	  escau,	  del	  Reglament	  electoral	  general	  de	  la	  Universitat	  de	  València.	  

El	   president	   de	   la	   Junta	   Electoral,	   Carlos	   Alfonso	  Mellado,	   parla	   de	   l’obligació	   de	   la	   Junta	  
Electoral	   derivada	   dels	   Estatuts,	   de	   presentar	   la	   proposta	   al	   Claustre	   d’un	   reglament	  
electoral	  nou	  i	  això	  és	  el	  que	  vol	  fer.	  S’ha	  penjat	  l’avantprojecte,	  s’ha	  anat	  canviant,	  ja	  que	  
s’ha	   produït	   un	   procés	   d’aportacions	   i	   avui	   ja	   és	   projecte,	   i	   serà	   el	   claustre	   el	   que	   es	  
pronuncie	  sobre	  l’aprovació	  o	  no.	  	  
	  
La	  Junta	  Electoral	  va	  començar	  els	  treballs	  d’elaboració	  del	  reglament	  ja	  fa	  temps	  amb	  una	  
reunió	  a	   la	  Facultat	  de	  Medicina	  amb	  els	  centres,	  departaments	   i	   serveis	  de	   la	  Universitat	  	  
per	  tal	  de	  fer-‐hi	  aportacions	  i	  suggeriments.	  També	  s’han	  mantingut	  reunions	  amb	  el	  Consell	  
Assessor	  d’Estudiants,	  la	  Comissió	  d’Estatuts	  ha	  dictaminat,	  els	  Serveis	  Jurídics	  n’han	  fet	  un	  
informe	  i	  per	  tant,	  es	  pot	  dir	  que	  el	  reglament	  que	  hui	  es	  presenta	  arreplega	  pràcticament	  
quasi	   totes	   aquelles	   aportacions	   fetes,	   amb	   l’excepció	   que	   deriva	   del	   Reglament	   del	  
Claustre.	  La	  Comissió	  d’Estatuts	  suggeria	  que	  el	  reglament	   incorporara	   la	  composició	  de	   la	  
Junta	  Electoral	  	  i	  les	  funcions,	  però	  això	  figura	  en	  el	  Reglament	  del	  Claustre.	  Agraeix	  per	  tant	  
totes	  les	  aportacions	  i	  és	  per	  això	  que	  el	  projecte	  de	  reglament	  	  que	  avui	  es	  presenta	  serà	  
més	  àgil	  i	  aconseguirà	  una	  major	  participació	  en	  les	  eleccions.	  Hi	  ha	  propostes	  en	  relació	  al	  
mandat	  dels	  representants	  dels	  estudiants	  que	  van	  en	  la	  línia	  d’afavorir	  la	  major	  participació	  
i	  garantir	  una	  campanya	  electoral	  molt	  més	  intensa.	  
	  
Les	   idees	   fonamentals	   del	   reglament	   que	   presenten	   regiran	   en	   totes	   les	   eleccions	   de	   la	  
Universitat.	   Tindrà	   una	   llarga	   durada	   previsiblement.	   S’ha	   intentat	   unificar	   les	   regles	  
procedimentals	   i	   simplificar	   procediments.	   La	   Junta	   Electoral	   publicarà	   tots	   els	   models	  
d’actes	  i	  documents	  utilitzats	  en	  les	  eleccions.	  Hi	  ha	  la	  intenció	  d’evitar	  processos	  electorals	  
innecessaris,	   com	   ara	   eleccions	   de	   representants	   estudiantils	   a	   consells	   de	   departament,	  
perquè	   són	   menys	   els	   candidats	   que	   els	   llocs	   a	   cobrir.	   També	   es	   regulen	   aspectes	   que	  
estaven	  insuficientment	  regulats,	  com	  ara	  la	  campanya	  electoral	  o	  el	  règim	  d’incorreccions	  
electorals.	   Es	   tracta	   d’aconseguir	   una	  major	   seguretat	   jurídica,	   saber	   les	   regles	   aplicables,	  
garantir	  un	   llenguatge	  no	  sexista	   i	  solucionar	  el	  problema	  del	  personal	  docent	  no	  doctor	  o	  
sense	   vinculació	   permanent:	   	   en	   les	   últimes	   eleccions	   a	   Claustre,	   en	   alguns	   centres	   no	   es	  
podia	  triar	  un	  representant,	  	  ja	  que	  no	  li	  corresponia	  pel	  repartiment	  proporcional.	  Ara,	  des	  
del	  reglament	  s’ha	  intentat	  corregir	  això,	  quan	  es	  fa	  una	  distribució	  proporcional	  dels	   llocs	  
en	   tots	   els	   centres,	   el	   PDI	   tindrà	   la	   garantia	   que	   almenys	   cada	   col·∙lectiu	   podrà	   triar	   un	  
representant.	  
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Els	  principis	  electorals	  que	  s’apliquen	  i	  que	  s’han	  reformulat	  per	  suggeriment	  de	  la	  Comissió	  
d’Estatuts	   s’enumeren	  expressament	   i	   alguns	   són	  molt	   importants,	   com	  el	  de	   conservació	  
d’actes	   electorals.	   El	   principi	   general	   és	   que	   no	   s’admetrà	   cap	   reclamació	   que	   no	   puga	  
alterar	   el	   resultat	   electoral,	   allò	   fonamental	   és	   que	   la	   voluntat	   dels	   electors	   quede	   clara.	  
També	  hi	  ha	  la	  igualtat	  dels	  candidats,	  la	  presència	  equilibrada	  i	  la	  garantia	  de	  la	  igualtat	  fins	  
on	  siga	  possible	  en	  les	  diferents	  eleccions	  i	  òrgans	  de	  la	  Universitat	  i	  el	  màxim	  respecte	  a	  la	  
voluntat.	  
	  
Quant	   als	   canvis	   importants,	   el	   reglament	   reprodueix	   moltes	   regles	   que	   han	   funcionat	  
raonablement	   i	   que	   s’ha	   considerat	   que	   no	   havien	   de	   canviar	   pel	   fet	   de	   no	   plantejar	  
problemes.	  	  
	  
Destaquen	  com	  a	  canvis	  mes	  importants	  els	  següents:	  	  
	  
-‐Els	  censos.	  La	  comunicació	  censal	  que	  la	  Junta	  Electoral	  fa	  a	  principi	  d’any	  als	  col·∙lectius	  de	  
PDI	  i	  PAS	  de	  la	  Universitat	  serà	  definitiva	  durant	  tot	  l’any	  en	  què	  es	  comunica.	  No	  es	  podrà	  
canviar	  l’adscripció	  censal,	   llevat	  que	  s’haja	  produït	  una	  situació	  sobrevinguda:	  un	  canvi	  de	  
dedicació,	  un	  canvi	  d’adscripció,	  etc.	  
S’enumeren	  expressament	   i	  es	  dóna	  solució	  a	   les	   situacions	  censals	  especials,	  que	   són	   les	  
que	  han	  plantejat	  problemes,	   i	  de	  fet	  algunes	  regulacions	  no	  eren	  les	  més	  apropiades.	  Per	  
exemple,	   en	   les	   comissions	  de	   serveis	   i	  millores	  d’ocupació,	   sempre	  es	  procurarà	   garantir	  
l’opció	  de	  la	  persona	  afectada:	  si	  vol	  ser	  censada	  en	  el	  centre	  on	  treballa	  o	  en	  el	  centre	  on	  té	  
la	  seua	  plaça.	  També	  els	  estudiants	  amb	  estudis	  finalitzats.	  	  
Titulacions	   adscrites	   a	   diversos	   centres	   i	   el	   problema	   de	   les	   persones	   que	   poden	   estar	  
censades	   en	   diferents	   col·∙lectius:	   la	   idea	   general	   és	   la	   vinculació	   al	   centre	   o	   l’opció	   de	   la	  
persona	  de	  ser	  en	  el	  col·∙lectiu	  que	  decidisca,	  és	  a	  dir,	  en	  un	  col·∙legi	  electoral	  o	  en	  un	  altre.	  	  
	  
-‐	  Calendari	  electoral	  	  
S’estableix	   un	   calendari	   uniforme	   per	   a	   totes	   les	   eleccions	   importants:	   Claustre,	   Junta	   de	  
Centre,	  etc.	  	  	  
S’estableix	  un	  calendari	  uniforme,	  amb	  regles	  especials	  per	  a	  eleccions	  rectorals.	  
Els	   terminis	   d’esmena	   de	   cens	   i	   candidatures	   coincideixen	   per	   suggeriment	   del	   Consell	  
Assessor	  d’Estudiants.	  
Les	   candidatures	   hauran	  de	   presentar-‐se	   amb	  més	   antelació	   que	   en	   l’actualitat	   perquè	   la	  
campanya	  electoral	  s’incrementa	  en	  10	  dies,	  cosa	  que	  permetrà	  una	  campanya	  més	  intensa	  
amb	  els	  estudiants.	  
	  
-‐	  Presentació	  de	  candidatures	  
Possibilitat	  de	  perllongar	  el	   termini	   l’últim	  dia	  més	  enllà	  de	   les	  14	  hores	  amb	  comunicació	  
prèvia.	  
Candidatures	  individuals:	  obligació	  de	  presentació	  personal.	  	  
Candidatures	  col·∙lectives:	  obligació	  de	  presentació	  personal	  o	  ratificació,	  excepte	  resolució	  
que	  acredite	  impossibilitat	  per	  les	  causes	  de	  l’art	  11.2	  (vot	  anticipat).	  
Possibilitat	  de	  mitjans	  electrònics	  si	  n’hi	  ha.	  
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Candidatures	  d’estudiants:	  exigència	  d’un	  50%	  dels	  llocs	  a	  cobrir	  quan	  n’hi	  haja	  entre	  1	  i	  3,	  i	  
un	  75%	  quan	  se	  n’hagen	  de	  triar	  més	  de	  3.	  
En	  definitiva,	  s’intentarà	  que	  millore	  la	  participació;	  hi	  haurà	  cada	  dos	  anys	  un	  any	  electoral.	  
Fet	  i	  fet	  es	  tracta	  d’intensificar	  la	  campanya	  electoral.	  	  
	  
-‐Campanya	  electoral	  
S’estableixen	  regles	  que	  tendeixen	  a	  evitar	  abusos	  i	  desigualtats	  greus.	  
El	  principi	  que	  la	  campanya	  s’ha	  de	  desenvolupar,	  majoritàriament,	  en	  àmbits	  universitaris.	  
Repartiment	  d’espais	  publicitaris	  en	  exclusiva	  a	  cada	  candidatura.	  
Ús	   d’espais	   i	   instal·∙lacions	   de	   la	   Universitat;	   es	   farà	   sempre	   amb	   l’autorització	   prèvia	   del	  
responsable	  (possibilitat	  en	  precampanya).	  
Possibilitat	   excepcional	   de	   suspensió	   parcial	   de	   classes	   per	   la	   importància	   que	   té	   la	  
campanya	  –principi	  mínima	  pertorbació-‐.	  
Regulació	  de	  l’ús	  d’altres	  mitjans.	  
Possibilitat	  d’actuacions	  per	  a	  garantir	  la	  igualtat	  si	  s’observen	  interferències.	  	  
Neutralitat	  institucional	  	  durant	  la	  campanya.	  
	  
-‐	  Vot	  anticipat.	  Meses	  electorals	  	  
El	  vot	  anticipat	  és	  sempre	  personal,	  excepte	  supòsits	  específics:	  malaltia,	  estada	  fora	  de	   la	  
UV,	  raons	  de	  treball	  i	  altres	  de	  força	  major.	  No	  s’admet	  el	  vot	  delegat.	  	  
Regulació	  de	  la	  figura	  dels	  apoderats/des:	  mateixes	  funcions	  que	  els	  interventors	  però	  en	  un	  
o	  diversos	  col·∙legis	  i	  sense	  necessitat	  de	  ser	  presents	  en	  la	  mesa.	  
Meses:	   titular	   i	   dos	   suplents	   per	   plaça.	   Obligació	   inexcusable,	   excepte	   supòsits	   justificats	  
que	  es	  concreten.	  	  
	  
-‐Votació	  i	  proclamació	  
Respecte	  a	  la	  votació:	  reproducció	  del	  que	  ja	  es	  fa,	  encara	  que	  s’aclareix	  quan	  un	  vot	  és	  nul.	  
Proclamació:	   hi	   ha	   un	   canvi	  molt	   important,	   la	   possibilitat	   de	   proclamació	   sense	   votació,	  
automàticament	  (menys	  candidats	  que	  llocs	  a	  cobrir,	  excepte	  en	  Claustre	  o	  Junta).	  
Possibilitat	  de	  mantenir	  la	  provisionalitat	  d’una	  proclamació	  quan	  hi	  ha	  recursos	  pendents,	  
la	   qual	   cosa	   no	   impedirà	   que	   es	   proclamen	   resultats	   definitius	   subjectes	   a	   la	   solució	   que	  
s’adopte	  en	  el	  recurs.	  	  
	  
-‐	  Duració	  dels	  mandats	  
Estudiants:	  en	  totes	  les	  eleccions	  dos	  anys.	  Excepcionalment	  ADR,	  si	  es	  realitza	  l’elecció	  per	  
grups	   o	   cursos,	   pot	   establir-‐se	   de	   convocar	   en	   un	   any.	   Transitòriament,	   el	   2014,	  mandat	  
d’un	  any.	  
	  Vacants	   que	   es	   vagen	   produint:	   es	   concentren	   les	   eleccions	   parcials	   una	   vegada	   l’any	  
(preferentment	  al	  novembre).	  
	  
-‐Juntes	  electorals	  
Es	  distribueixen	  les	  funcions	  i	  s’incrementen	  les	  funcions	  de	  les	  Juntes	  de	  Centre.	  
Les	  juntes	  de	  Centre	  són	  les	  competents	  en	  tots	  els	  processos	  que	  no	  desborden	  l’àmbit	  del	  
seu	  centre.	  
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Es	   limiten	   les	   competències	   de	   la	   Junta	   de	   la	   Universitat:	   en	   les	   tasques	   de	   supervisió	  
advertirà	  els	  defectes	  però	  no	  modificarà	  resultats,	  llevat	  que	  hi	  haja	  hagut	  recursos.	  En	  les	  
eleccions	  que	  no	  superen	  l’àmbit	  d’un	  centre	  només	  actua	  en	  cas	  de	  recurs	  d’alçada.	  	  
	  
-‐Incorreccions	  electorals	  	  
Es	   detallen	   amb	  molta	  major	   precisió,	   i	   es	   tipifiquen	   i	   graduen	   les	   conductes	   que	   poden	  
entendre’s	  com	  a	  incorrectes	  i	  les	  seues	  conseqüències	  electorals.	  
Es	  manté	  el	  criteri	  que	  el	  poder	  de	  corregir	  aquestes	  actuacions	  correspon	  a	  la	  persona	  que	  
exercisca	  de	  rector/rectora.	  
Es	   diferencien	   entre	   incorreccions	   d’una	   persona	   concreta,	   d’una	   candidatura,	   i	   d’una	  
associació,	  i	  es	  procura	  que	  actuacions	  personals	  no	  repercutisquen	  en	  la	  candidatura.	  
S’estableixen	  els	  terminis	  de	  prescripció	  i	  les	  regles	  de	  tramitació	  de	  l’expedient	  electoral.	  
	  
-‐Elecció	  rectoral	  
S’estableixen	  les	  regles	  específiques,	  arreplegant	  l’experiència	  de	  les	  darreres	  eleccions.	  
S’introdueix	  la	  figura	  de	  l’apoderat/a	  general	  que	  representa	  cada	  candidat/a.	  
S’admet	  la	  presentació	  de	  modificacions	  del	  programa	  o	  equip	  i	  la	  diferenciació	  entre	  versió	  
text	  i	  versió	  electrònica	  i	  versions	  en	  diferents	  idiomes.	  
S’admet	  	  oficialment	  la	  precampanya	  a	  efectes	  preparatoris.	  
Es	  regula	  la	  campanya	  i	  es	  garanteixen	  els	  mitjans.	  
	  
-‐Altres	  regles	  especials:	  votació	  electrònica	  i	  disposicions	  vàries.	  
S’estableixen	   les	   regles	   necessàries	   per	   a	   altres	   eleccions	   que	   requereixen	   regles	  
específiques:	   per	   exemple	   ADR	   de	   cada	   centre;	   s’atribueix	   la	   competència	   al	   degà/na-‐
director/a.	  
S’estableixen	   els	   principis	   als	   quals	   hauria	   de	   subjectar-‐se	   la	   introducció	   d’un	   sistema	   de	  
votació	  electrònica,	  i	  es	  regulen	  especialment	  les	  garanties	  de	  confidencialitat	  i	  fiabilitat	  (ús	  
de	  doble	  clau:	  general	  i	  específica).	  
Obligació	  de	  rendició	  de	  comptes	  al	  Claustre	  (una	  vegada	  per	  mandat	  i	  quan	  ho	  demane	  el	  
Claustre).	  
Obligació	  d’elaborar	  models	  d’actes	  i	  de	  documents	  	  una	  vegada	  aprovat	  el	  reglament.	  
Queda	  el	  president	  de	  la	  Junta	  Electoral	  a	  disposició	  d’aquell	  que	  el	  necessite.	  
	  
Intervé	  el	  president	  de	  la	  Comissió	  d’Estatuts,	  Ricardo	  Juan,	  per	  explicar	  l’informe	  positiu	  al	  
text	  per	  part	  de	  la	  Comissió	  d’Estatuts	  i	  el	  treball	  important	  que	  han	  fet	  els	  membres	  de	  la	  
Comissió,	  i	  vol	  que	  tots	  siguen	  conscients	  d’aquest	  esforç.	  La	  reunió	  que	  van	  tenir	  a	  principi	  
de	  mes	   va	   ser	   una	   jornada	  dura,	   intensa	   i	   no	   va	   ser	   fàcil.	   A	  partir	   d’aleshores,	   es	   troba	   a	  
l’abast	  de	  tots	  l’informe	  detallat	  i	  extens	  que	  van	  fer-‐ne,	  orientat	  bàsicament	  a	  fer	  una	  sèrie	  
de	  recomanacions	  i	  rectificacions	  per	  tal	  d’ajustar-‐se	  a	  la	  legalitat	  vigent.	  	  
	  
El	   document	   que	   s’ha	   presentat	   tracta	   d’arreplegar,	   sistematitzar	   i	   ordenar	   tots	   els	  
processos	  electorals:	  els	  principis	  que	  han	  de	  regir	  els	  processos	  electorals,	  el	  vot	  anticipat,	  
reformular	   les	   reclamacions	   per	   tal	   de	   no	   confondre-‐les	   amb	   els	   recursos,	   i,	   com	   a	   punt	  
central,	  el	   règim	  disciplinari	   	   i	   	   les	   infraccions	  electorals.	   L’actual	   reglament	  que	   regula	   les	  
eleccions	   a	   rector	   conté	   un	   article	   que	   desenvolupa	   el	   reglament	   disciplinari	   en	   matèria	  
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electoral,	  però	  el	  text	  que	  ara	  es	  proposa	  supera	  la	  seguretat	  jurídica.	  De	  manera	  que	  si	  ara	  
s’aprova	  el	   reglament	  que	  avui	   s’ha	  presentat,	   tindrem	  un	  règim	  disciplinari	  detallat	  per	  a	  
totes	  les	  eleccions	  que	  es	  celebren	  al	  si	  de	  la	  nostra	  universitat.	  	  
Queda	  a	  la	  disposició	  de	  tots/totes	  	  per	  a	  qualsevol	  dubte	  que	  puga	  sorgir.	  	  
	  
Intervé	  el	  delegat	  del	  rector	  per	  als	  Estudiants,	  Daniel	  	  González	  Serisola,	  com	  a	  president	  de	  
la	  Comissió	  Assessora	  Estudiantil	  per	  a	  presentar	  l’informe	  sobre	  la	  proposta	  de	  reglament.	  
En	   primer	   lloc	   explica	   que	   aquest	   òrgan	   es	   nou,	   s’ha	   creat	   al	   si	   del	   Consell	   de	   Govern,	   a	  
proposta	   de	   l’equip	   rectoral,	   per	   tal	   de	   tenir	   un	   òrgan	   d’interlocució	   directa	   amb	   els	  
representants	  dels	  estudiants.	  En	  aquest	  cas,	  amb	  tots	  els	  coordinadors	  de	  les	  ADR,	  amb	  la	  
Mesa	  de	  l’Assemblea	  General	  d’Estudiants	  i	  amb	  els	  representants	  del	  Consell	  del	  Govern	  en	  
la	  Universitat.	  En	  aquest	   sentit,	  en	   la	  primera	   reunió,	  es	  va	  constituir	  per	  a	  debatre	   sobre	  
aquest	  informe	  i	  sobre	  l’informe	  del	  punt	  anterior	  que	  s’ha	  	  retirat.	  	  
	  
Respecte	   al	   nou	   reglament	   electoral,	   agraeix	   als	   membres	   de	   la	   Junta	   Electoral	   i	   al	   seu	  
president	  l’esforç	  en	  la	  tasca	  de	  recollir	  tots	  els	  processos	  electorals	  en	  una	  normativa.	  
Quant	  a	  l’informe	  presentat	  per	  la	  Comissió	  Assessora,	  s’ha	  posat	  l’èmfasi	  en	  les	  propostes	  
de	  modificació	  que	  podrien	  millorar	  la	  participació	  de	  cara	  al	  futur.	  Fets	  com	  augmentar	  els	  
dies	   de	   campanya,	   fer	   una	   única	   sessió	   per	   a	   tots	   els	   processos	   electorals	   perquè	   la	  
Universitat	  es	  comprometa	  a	  fer	  una	  campanya	  institucional	  des	  del	  principi	  de	  curs	  per	  tal	  
d’aconseguir	  una	  major	  participació	  de	  l’estudiantat.	  	  
	  
Agraeix	  finalment,	   l’esforç	  de	   la	  Comissió	  Assessora	  Estudiantil	  per	  a	  trobar	  el	  consens	  per	  
tal	  de	  presentar	  l’informe	  esmentat.	  	  
	  
Queda	  a	  la	  disposició	  de	  tots	  per	  a	  qualsevol	  dubte	  al	  voltant	  d’aquest	  l’informe.	  	  
	  
No	  hi	  ha	  més	  intervencions.	  
	  
El	   Claustre	   aprova	   el	   Reglament	   electoral	   general	   de	   la	   Universitat	   de	   València,	   que	  
s'adjunta	  com	  a	  annex	  IV,	  per	  126	  vots	  a	  favor,	  cap	  vot	  en	  contra	  i	  cap	  vot	  en	  blanc.	  ACUV	  
4/2014	  
	  
Punt	  6.	  Elecció	  de	  membres	  de	  diversos	  òrgans	  col·∙legiats:	  

Mesa	  del	  Claustre:	  

1	  titular	  representant	  claustral	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  

2	  suplents	  representants	  claustrals	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  

1	  suplent	  representant	  claustral	  del	  personal	  d'administració	  i	  serveis	  

Comissió	  d’Estatuts:	  

5	  representants	  claustrals	  del	  PDI	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  

3	  representants	  claustrals	  dels	  estudiants	  i	  de	  les	  estudiantes	  
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Junta	  Electoral:	  

2	   representants	   dels	   estudiants	   i	   de	   les	   estudiantes,	   i	   els	   seus	   suplents	  
corresponents	  

	  
Finalitzat	  el	   termini	  de	  presentació	  de	  candidatures,	   la	   secretària	  general	   indica	  que	  s'han	  
presentat	  les	  candidatures	  següents:	  
	  
MESA	  DEL	  CLAUSTRE	  
	  
TITULARS:	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Puigcerver	  Más,	  Maria	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia)	  
	  
SUPLENTS:	  
	  
Personal	  d'administració	  i	  serveis	  
-‐	  Vidal	  Canet,	  José	  Luis	  (Servei	  d'Informàtica)	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Gilabert	  Sellés,	  Paula	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l'Educació)	  
	  
COMISSIÓ	  D'ESTATUTS	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  
-‐	  Boix	  Ferrero,	  Javier	  José	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia)	  
-‐	  Luque	  Agües,	  Oto	  (Facultat	  de	  Psicologia)	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Ramos	  Alcina,	  Alejandro	  José	  (Facultat	  de	  Ciències	  Biològiques)	  
	  
JUNTA	  ELECTORAL	  
	  
TITULARS:	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Policarpo	  Torres,	  Guillem	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia)	  
-‐	  Vázquez	  Catena,	  Irene	  (Facultat	  de	  Dret)	  
	  
	  
	  
Finalitzada	  la	  votació	  i	  l'escrutini,	  es	  fan	  públics	  els	  resultats	  següents:	  
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MESA	  DEL	  CLAUSTRE	  
	  
TITULARS:	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Puigcerver	  Mas,	  Maria	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia):	  7	  vots	  
	  
SUPLENTS:	  
	  
Personal	  d'administració	  i	  serveis	  
-‐	  Vidal	  Canet,	  José	  Luis	  (Servei	  d'Informàtica):	  20	  vots	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Gilabert	  Sellés,	  Paula	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l'Educació):	  7	  vots	  
	  
	  
	  
COMISSIÓ	  D'ESTATUTS	  
	  
Personal	  docent	  i	  investigador	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  
-‐	  Boix	  Ferrero,	  Javier	  José	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia):	  61	  vots	  
-‐	  Luque	  Agües,	  Oto	  (Facultat	  de	  Psicologia):	  59	  vots	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Ramos	  Alcina,	  Alejandro	  José	  (Facultat	  de	  Ciències	  Biològiques):	  7	  vots	  
	  
JUNTA	  ELECTORAL	  
	  
TITULARS:	  
	  
Estudiantat	  
-‐	  Policarpo	  Torres,	  Guillem	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia):	  7	  vots	  
-‐	  Vázquez	  Catena,	  Irene	  (Facultat	  de	  Dret):	  6	  vots	  
	  
Per	  la	  qual	  cosa,	  s'adopten	  els	  acords	  següents:	  
	  
Proclamar	  membres	  de	  la	  Mesa	  del	  Claustre	  el	  i	  les	  claustrals	  següents:	  (ACUV	  5/2014)	  
	  
"TITULARS:	  
Estudiantat	  
-‐	  Puigcerver	  Más,	  Maria	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia)	  
SUPLENTS:	  
Personal	  d'administració	  i	  serveis	  
-‐	  Vidal	  Canet,	  José	  Luis	  (Servei	  d'Informàtica)	  
Estudiantat	  
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-‐	  Gilabert	  Sellés,	  Paula	  (Facultat	  de	  Filosofia	  i	  Ciències	  de	  l'Educació)	  
-‐	  Vacant"	  
	  
Proclamar	  membres	  de	  la	  Comissió	  d'Estatuts	  els	  claustrals	  següents:	  (ACUV	  6/2014)	  
	  
"Personal	  docent	  i	  investigador	  doctor	  amb	  vinculació	  permanent	  
-‐	  Boix	  Ferrero,	  Javier	  José	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia)	  
-‐	  Luque	  Agües,	  Oto	  (Facultat	  de	  Psicologia)	  
-‐	  Vacant	  
-‐	  Vacant	  
-‐	  Vacant	  
Estudiantat	  
-‐	  Ramos	  Alcina,	  Alejandro	  José	  (Facultat	  de	  Ciències	  Biològiques)	  
-‐	  Vacant	  
-‐	  Vacant"	  
	  
Proclamar	  membres	  de	  la	  Junta	  Electoral	  l’estudianta	  i	  l'estudiant	  següents:	  (ACUV	  7/2014)	  
	  
"TITULARS:	  
Estudiantat	  
-‐	  Policarpo	  Torres,	  Guillem	  (Facultat	  de	  Medicina	  i	  Odontologia)	  
-‐	  Vázquez	  Catena,	  Irene	  (Facultat	  de	  Dret)	  
SUPLENTS:	  
Estudiantat	  
-‐	  Vacant	  
-‐	  Vacant"	  
	  
Punt	  7.	  Torn	  obert	  de	  paraules	  
	  
Intervencions:	  
	  
Antonio	   Pascual	   Cucala,	   claustral	   de	   la	   Facultat	   d’Infermeria	   i	   Podologia,	   considera	   que	   la	  
universitat	   privada	   ha	   agafat	   força	   en	   detriment	   de	   la	   universitat	   pública,	   i	   en	   la	   seua	  
facultat	  ho	  han	  notat	  en	  la	  concessió	  de	  places	  als	  centres	  de	  pràctiques	  públics.	  Fa	  al·∙lusió	  
al	   fet	  que	  en	  alguns	   centres	  universitaris	   com	  ara	   l’Hospital	  General,	   s’han	   saturat	   serveis	  
que	  havien	  estat	  ocupats	  per	  estudiants	  de	   la	  universitat	  pública,	   i	   ara	  estan	  ocupats	  pels	  
estudiants	   de	   les	   privades.	   Creu	   que	   una	   solució	   seria	   reforçar	   els	   convenis	   amb	   aquells	  
centres	  públics	   i	  denunciar	   les	   irregularitats	  a	   l’hora	  de	  fer	   les	  concessions.	  Recorda	  que	  la	  
universitat	  pública	  inverteix	  uns	  diners	  de	  tots	  els	  ciutadans	  per	  tal	  de	  pagar	  als	  estudiants	  la	  
seua	  formació	  en	  aquests	  centres	  i	  no	  caldria	  estar	  competint,	  quan	  es	  tracta	  d’un	  dret	  que	  
els	  pertoca.	  	  
	  
Rubén	  Herráiz	  Martínez	  de	   l’Associació	  de	  Químics	  Universitaris,	   recorda	  que	  en	  el	  passat	  
claustre	  un	  company	  de	   l’ETSE	  va	  comentar	  el	  problema	  de	   la	  Biblioteca	  Eduard	  Boscà,	  on	  
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els	  endolls	  estaven	  alts	   i	  era	  difícil	  accedir-‐hi.	  El	  problema	  que	  tenen	  ara	  és	  que	  tots	  estan	  
inutilitzats	  i,	  per	  tant,	  demana	  una	  solució.	  
	  
Germán	  García	  Lillo	  considera	  que	  el	  Pla	  Bolonya	  ha	  sigut	  un	  atemptat	  acadèmic	  i	  econòmic,	  
que	  s’està	  desmantellant	  la	  universitat	  pública,	  que	  cada	  vegada	  és	  més	  restringit	  l’accés	  a	  
l’educació,	   i	  que	  el	  rector	  sols	  té	  el	  5%	  de	  suport	  dels	  estudiants.	  Des	  del	  GUAI	  demana	  al	  
rector,	  per	  tant,	  que	  defense	  una	  universitat	  pública	  i	  de	  qualitat	  per	  a	  tots/totes.	  
	  
Guillermo	  Rafael	  Chismol,	  membre	  del	  BEA	  i	  claustral	  per	  la	  Facultat	  de	  Magisteri,	  	  dóna	  les	  
gràcies	  als	  professors	  Rodríguez	  i	  Bernad	  pel	  seu	  suport	  als	  estudiants	  en	  el	  primer	  punt	  de	  
l’ordre	   del	   dia.	   També,	   en	   el	   torn	   de	   rèplica,	   li	   ha	   sorprès	   la	   frase	   del	   rector	   sobre	   la	  
participació	  estudiantil,	  que	  “es	  podria	  estudiar	  com	  millorar-‐la”.	  Cal	  doncs,	  un	  projecte	  més	  
seriós	  i	  amb	  més	  pes	  institucional.	  
	  
El	   segon	   aspecte	   que	   vol	   comentar	   és	   el	   fet	   que	   els	   claustrals	   deixen	   la	   sala	   abans	   de	  
l’acabament	  de	  la	  sessió.	  Creu	  que	  maig	  seria	  bon	  mes	  per	  fer	  el	  claustre	  i	  fomentar	  que	  la	  
participació	  estudiantil	  fóra	  major,	  ja	  que	  no	  coincideix	  amb	  els	  exàmens	  finals.	  	  
Demana	  a	  la	  vicerectora	  d’Estudis	  i	  Política	  Lingüística	  i	  a	  la	  vicerectora	  d’Estudis	  de	  Postgrau	  
un	   treball	   permanent	   amb	   l’estudiantat,	   perquè	   en	   la	   Comissió	   de	   Postgrau	   no	   hi	   ha	   cap	  
membre	  d’aquest	  col·∙lectiu.	  Considera	  que	  el	  gerent	  de	  la	  Universitat	  sí	  n’és	  un	  exemple	  en	  
aquest	  sentit.	  
	  
Agustí	  Sauco	  és	  claustral	  del	  BEA	  per	  la	  Facultat	  de	  Magisteri	  i	  centra	  la	  seua	  intervenció	  en	  
els	  problemes	  de	  la	  gestió	  de	  la	  Secretaria	  del	  Màster	  de	  Secundària.	  Al	  mes	  de	  maig,	  alguns	  
companys	   de	   classe	   han	   rebut	   un	   correu	   que	   els	   diu	   que	   s’han	   perdut	   les	   dades	   de	   la	  
preinscripció,	  i	  que	  tenen	  10	  dies	  per	  tal	  de	  fer-‐ne	  l’esmena.	  Demana	  informació	  sobre	  això	  
perquè	  entre	  l’alumnat	  hi	  ha	  descontent.	  Així	  doncs	  vol	  que	  s’investigue	  si	  es	  tracta	  d’errors	  
humans	  o	  informàtics	  i	  vol	  que	  no	  es	  tornen	  a	  repetir.	  
	  
El	  rector	  respon	  a	   les	   intervencions.	  Al	  voltant	  de	   les	  paraules	  d’Antonio	  Cucala,	  considera	  
que	  efectivament	   les	   pràctiques	   assistencials	   són	  un	   tema	  preocupant.	  No	   sols	   de	   l’àmbit	  
assistencial	   de	   la	   salut	   sinó	   també	   de	   les	   pràctiques	   en	   el	   sistema	   educatiu,	   en	   què	  
estudiants	   d’universitats	   privades	   estan	   fent	   pràctiques	   en	   instituts	   o	   escoles	   que	   formen	  
part	  del	  sistema	  públic.	  L’únic	  que	  pot	  afegir-‐hi	  és	  que	  hi	  ha	  dos	  aspectes	  que	  caldrà	  aclarir:	  
quina	  capacitat	  docent	  té	  el	  sistema	  públic	  per	  a	  acollir	  estudiants,	   i	  quina	  capacitat	  tenen	  
els	   hospitals,	   el	   centres	   de	   salut,	   els	   instituts,	   etc.	   per	   a	   acollir	   estudiants	   universitaris	   en	  
general	   per	   tal	   de	   fer	   les	   seues	   pràctiques.	   I	   si	   es	   poden	   acollir	   estudiants	   d’universitats	  
privades,	  quines	   contraprestacions	   cal	  establir	   al	   voltant	  de	   la	   contraprestació	  econòmica,	  
perquè	   l’estudiant	   públic	   és	   un	   estudiant	   “subvencionat”,	   les	   taxes	   universitàries	   paguen	  
una	  part	  del	   cost	  dels	  estudis,	  mentre	  que	  en	   les	  universitats	  privades,	   les	   taxes	  cobririen	  
teòricament	   la	   totalitat	  dels	  estudis.	  Així	  doncs,	  ni	  des	  d’una	  vessant	   jurídica	  ni	  des	  d’una	  
vessant	  política	  està	  ben	  resolt	  i	  per	  tant	  vivim	  en	  un	  escenari	  ple	  d’incertesa.	  	  
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Quant	  al	  tema	  dels	  endolls	  del	  campus	  de	  Burjassot	  que	  planteja	  el	  company,	  reconeix	  que	  
es	  tracta	  d’un	  tema	  recurrent	  que	  pensava	  que	  estava	  resolt	  i	  que	  el	  delegat	  dels	  Estudiants	  
en	  parlarà.	  	  
	  
Recorda	  a	  Germán	  García	  Lillo	  que	  el	  rector	  és	  el	  representant	  democràtic	  legítim	  triat	  per	  la	  
comunitat	   universitària	   i	   que	   la	   seua	   responsabilitat	   és	   traslladar	   allò	   que	   li	   demana	   el	  
Claustre,	   el	   Consell	   de	   Govern	   i	   els	   diferents	   òrgans	   de	   representació	   i	   de	   treball	   de	   la	  
Universitat.	  	  
	  
Respon	   a	  Guillem	   Chismol	   que,	   per	   descomptat,	   cal	   seguir	   fent	   esforços	   per	   a	  millorar	   la	  
representació	  estudiantil	  i	  la	  seua	  participació	  en	  el	  govern	  de	  la	  Universitat.	  Recorda	  també	  
que	  es	  tracta	  d’un	  problema	  del	  conjunt	  del	  sistema	  universitari,	  en	  què	  els	  percentatges	  de	  
participació	  estudiantil	   són	   realment	  baixos.	  Cal	   tenir	  present	  que	  en	   la	  nostra	  universitat	  
s’ha	  tingut	  percentatges	  de	  participació	  en	  alguns	  centres	  de	  fins	  a	  un	  30%	  i	  en	  altres,	  una	  
participació	   certament	   vergonyosa,	   com	   ara	   el	   3%.	   Per	   tant,	   amb	   l’ajuda	   de	   la	   Junta	  
Electoral,	  es	  faran	  els	  esforços	  que	  calguen.	  	  
	  
A	   més	   a	   més,	   agraeix	   la	   dedicació	   a	   aquells	   estudiants	   que	   volen	   ser	   part	   del	   govern	   i	  
representació	   de	   la	   Universitat,	   com	   el	   company.	   Per	   altra	   banda,	   per	   a	   l’any	   que	   ve	  
s’estudiarà	   fer	   el	   claustre,	   doncs,	   a	   principi	   de	   maig	   per	   afavorir	   la	   participació	   dels	  
estudiants.	  	  
	  
Per	   a	   finalitzar,	   fa	   referència	   a	   la	   innegable	   burocràcia	   d’una	   universitat	   amb	   60.000	  
persones,	  però	  diu	  que	  s’ha	  de	  seguir	  treballant	  en	  la	  manera	  de	  fer	  millor	  les	  enquestes	  de	  
satisfacció	   i	  millorar	   la	   qualitat	   educativa.	  Ningú	   no	   pot	   dubtar	   que	   es	   treballa	   en	   aquest	  
sentit,	  ja	  que	  volen	  ser	  reconeguts	  com	  una	  institució	  excel·∙lent	  en	  la	  docència.	  	  
Comenta	  a	  Agustí	  Sauco	  que	   li	  preocupa	  evidentment	   la	   seguretat	   i	   la	  protecció	  de	  dades	  
individuals,	  que	  és	  una	  de	   les	  obligacions	  de	   la	  nostra	   institució,	   i	   li	  sembla	  greu	  el	  que	  ha	  
ocorregut	  i	  s’investigarà	  el	  cas	  perquè	  no	  torne	  a	  passar.	  
	  
El	  delegat	  dels	  Estudiants	  respon	  a	  Laura	  Peris	  quant	  a	  la	  data	  de	  convocatòria	  del	  claustre,	  
que	   sempre	  es	  procura	   fer	   convocatòries	  a	   tots	  els	  òrgans	  que	  no	   coincidisquen	   	   amb	   les	  
dates	   d’examen	   dels	   estudiants.	   Explica	   que	   la	   convocatòria	   del	   claustre	   ha	   de	   ser	   en	   el	  
segon	  trimestre	  de	  l’any	  perquè	  ha	  d’aprovar-‐se	  el	  Pla	  operatiu	  i,	  per	  tant,	  ha	  d’aprovar-‐se	  
en	   aquest	   trimestre.	   El	   Servei	   d’Anàlisi	   i	   Planificació	   ha	   de	   tenir,	   d’altra	   banda,	   totes	   les	  
dades	  per	  tal	  de	  realitzar	  l’informe.	  Per	  tant,	  com	  que	  es	  va	  tractar	  en	  la	  Comissió	  Assessora	  
de	   Grau	   aquest	   tema,	   considera	   que	   s’havia	   d’haver	   plantejat	   al	   Consell	   de	   Govern	   la	  
disconformitat	  amb	  la	  data	  de	  convocatòria	  del	  Claustre.	  
	  
A	   Rubén	   Herráiz	  Martínez,	   respecte	   al	   tema	   dels	   endolls,	   li	   aclareix	   que	   s’havia	   treballat	  
justament	  per	  a	  llevar	  els	  endolls	  de	  la	  part	  de	  dalt,	  per	  tal	  de	  facilitar	  que	  estigueren	  a	  mà,	  
però	  no	  sabia	  que	  no	  estava	  solucionat	  aquest	  tema	  i	  per	  tant,	  parlarà	  amb	  la	  vicerectora	  de	  
Sostenibilitat	  i	  Campus	  per	  veure	  què	  ha	  passat.	  
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Explica	   a	   Guillem	   Chismol	   que,	   per	   millorar	   la	   participació,	   s’estan	   fent	   estudis,	   s’està	  
treballant	  en	  un	  procediment	  reglamentari	  dels	  òrgans,	  s’estan	  canviant	  normatives	  com	  ara	  
la	  de	  les	  eleccions,	  ja	  que	  com	  a	  institució	  i	  com	  a	  societat	  els	  preocupa.	  Alhora,	  recorda	  que	  
es	  necessiten	  propostes	  i	  aportacions	  en	  aquest	  sentit.	  
	  
La	   vicerectora	   de	   Postgrau	   diu	   que	   s’ha	   assabentat	   en	   aquesta	   sessió	   del	   Claustre	   dels	  
expedients	   perduts	   a	   la	   Secretaria	   de	   la	   Facultat	   de	  Magisteri.	   Per	   tant,	   necessita	   dades	  
sobre	  l’assumpte	  per	  tal	  de	  trobar-‐ne	  la	  solució.	  	  
	  
Recorda	  a	  Guillem	  Chismol,	  sobre	  la	  participació	  dels	  estudiants	  en	  la	  Comissió	  d’Estudis	  de	  
Postgrau,	  que	  	  aquesta	  comissió	  esta	  regulada	  en	  el	  reglament,	  i	  el	  reglament	  està	  pendent	  
de	  modificació,	  perquè	  la	  composició	  esta	   lligada	  a	   la	  creació	  de	  l’Escola	  de	  Doctorat	   i	  a	   la	  	  
Subcomissió	  de	  Doctorat.	  De	  manera	  que	  en	  algun	  moment	  s’ha	  dit	  que	  els	  llocs	  que	  ocupa	  
ara	  aquesta	  subcomissió,	  eren	  els	  que	  en	  principi	   tenien	  pensats	  per	  a	   la	  participació	  dels	  
estudiants.	  Afegeix	  que,	  definitivament,	  no	  ha	  estat	  un	  oblit	  i	  que	  s’està	  treballant	  al	  voltant	  
d’aquest	  tema.	  	  
	  
I	  com	  que	  no	  hi	  ha	  més	  assumptes	  a	  tractar,	  es	  clou	  la	  sessió	  a	  les	  14	  hores	  i	  30	  minuts,	  del	  
contingut	   de	   la	   qual,	   com	   a	   secretària	   general,	   done	   fe,	   i,	   amb	   el	   vistiplau	   del	   president,	  
estenc	  aquesta	  acta.	  
	  
Vist	  i	  plau,	  

El	  rector	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
Esteban	  Morcillo	  Sánchez	  
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ASSISTENTS	  A	  LA	  SESSIÓ	  DEL	  CLAUSTRE	  CELEBRADA	  	  	  

EL	  22	  DE	  MAIG	  DE	  2014	  

	  
ABARCA	  GONZALEZ,	  MARIA	  BELEN	  
ALABAU	  MARQUEZ,	  MIGUEL	  ANGEL	  
ALBA	  PAGAN,	  ESTER	  
ALCOLEA	  BANEGAS,	  JESUS	  
ALMERICH	  SILLA,	  JOSE	  MANUEL	  
ANTOLIN	  JIMENO,	  LUIS	  
AÑO	  SANZ,	  VICENTE	  ENRIQUE	  
AÑON	  ROIG,	  MARIA	  JOSE	  
APARICIO	  BELLVER,	  LUIS	  
APARICIO	  I	  PLA,	  GABRIEL	  
ARANDIGA	  LLAUDES,	  FRANCESC	  
ARCE	  GISBERT,	  MIGUEL	  
ARIÑO	  VILLARROYA,	  ANTONIO	  
ATIENZA	  GONZALEZ,	  FRANCISCO	  LUIS	  
BAEZA	  BAEZA,	  JUAN	  JOSE	  
BALLESTER	  LOPEZ,	  MANEL	  
BARBER	  SANCHIS,	  MARIA	  TERESA	  
BARBERÁ	  MARCO,	  ÓSCAR	  
BARONA	  VILAR,	  SILVIA	  
BELDA	  SANCHIS,	  JORDI	  
BENAVIDES	  ESPINOSA,	  MARIA	  DEL	  MAR	  
BERNAD	  I	  GARCIA,	  JOAN	  CARLES	  
BESO	  ROS,	  ADRIAN	  
BLANCH	  SANFEDERICO,	  LUCIA	  
BLANCO	  GARCIA,	  ANA	  ISABEL	  
BLASCO	  BLASCO,	  OLGA	  MARIA	  
BLASCO	  PILES,	  GUILLEM	  
BLASCO	  RUIZ,	  MARIA	  
BO	  BONET,	  ROSA	  MARIA	  
BOIX	  FERRERO,	  JAVIER	  JOSE	  
CABAÑAS	  ALITE,	  LUIS	  
CABRER	  BORRAS,	  BERNARDINO	  
CALERO	  VALERA,	  ANA	  ROSARIO	  
CALPE	  RUANO,	  JORGE	  
CANO	  CANO,	  ERNEST	  
CAPARROS	  GUTIERREZ,	  JORDI	  
CARDA	  BATALLA,	  MARIA	  DEL	  CARMEN	  
CARDONA	  PROSPER,	  MARIA	  LUZ	  	  
CASASUS	  ESTELLES,	  TRINIDAD	  
CASTRO	  MAFE,	  SALVADOR	  
CATALAN	  CERCOS,	  PILAR	  
CERDA	  NICOLAS,	  JOSE	  MIGUEL	  
CHISMOL	  MUÑOZ-‐CARAVACA,	  GUILLERMO	  RAFAEL	  
CLARAMONTE	  SANZ,	  VICENTE	  MANUEL	  
CLAVER	  IBORRA,	  JOSE	  MANUEL	  
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CLIMENT	  CLIMENT,	  ESTHER	  
CONTRERAS	  BAYARRI,	  DULCE	  MARIA	  
CORENCIA	  CRUZ,	  FRANCISCA	  
CRESPO	  GARCIA,	  RAFAEL	  
CUCALA	  BECERRA,	  ALEXANDRE	  
CUCALA	  RUIZ,	  ANTONIO	  PASCUAL	  
ESTEVAN	  ESTEVAN,	  FRANCISCO	  RAMON	  
FABREGAT	  MONFORT,	  GEMMA	  
FERNANDEZ-‐CORONADO	  GONZALEZ,	  MARIA	  ROSARIO	  JOSE	  
FERRANDO	  VILLALBA,	  MARIA	  DE	  LOURDES	  
FERRER	  ROCA,	  CHANTAL	  MARIA	  
FONTELLES	  RODRIGUEZ,	  VICENTE	  LUIS	  
FORES	  CONCHELL,	  VICENTA	  DOLORES	  
GANDIA	  CABEDO,	  JUAN	  LUIS	  
GANDIA	  FRANCO,	  MARIA	  SOLEDAD	  
GARCIA	  DEFEZ,	  MARIA	  SANDRA	  
GARCIA	  LILLO,	  GERMAN	  
GARCIA	  LOPEZ,	  FRANCISCO	  
GARCIA	  MARSILLA,	  JUAN	  VICENTE	  
GARCIA	  ROS,	  RAFAEL	  
GARCIA	  RUIZ,	  CARMEN	  YOLANDA	  
GARCIA	  TESTAL,	  ELENA	  
GARCIA	  WISTADT,	  INGRID	  MARIA	  
GILABERT	  SELLES,	  PAULA	  
GIMENO	  BLAY,	  FRANCISCO	  MIGUEL	  
GIMENO	  MONROS,	  AMPARO	  CARMEN	  
GIRONES	  CERVERA,	  MARIA	  AMPARO	  
GONZALEZ	  BONO,	  ESPERANZA	  
GRADOLI	  VIVAS,	  ALBERTO	  
GRAU	  ALMERO,	  ELENA	  
GUEMES	  HERAS,	  JAIME	  
GUILLEM	  VILLAR,	  MARIA	  CARMEN	  
GUILLEN	  CATALAN,	  RAQUEL	  
HERMOSILLA	  PLA,	  JORGE	  
HERRAIZ	  MARTINEZ,	  RUBEN	  
HUGUET	  BENAVENT,	  DAVID	  
IBARRA	  RIUS,	  NOELIA	  
IBORRA	  JUAN,	  MARIA	  
IGUAL	  CAMACHO,	  CELEDONIA	  
IRADI	  CASAL,	  ANTONIO	  MANUEL	  
IZQUIERDO	  MARTINEZ,	  MIRIAM	  
IZQUIERDO	  SANCHIS,	  MARTA	  
JARDON	  GINER,	  PAULA	  
JEREZ	  MOLINER,	  ANGEL	  FELIPE	  
JIMENEZ	  SORIANO,	  MARIA	  YOLANDA	  
JORDA	  DURA,	  MARIA	  PAZ	  
JORNET	  MELIA,	  JESUS	  MIGUEL	  
JUAN	  SANCHEZ,	  JOSE	  RICARDO	  
LANDETE	  CASAS,	  JOSE	  
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LLUCH	  LOPEZ,	  AMPARO	  
LLUCH	  TARAZONA,	  FRANCISCO	  JAVIER	  
LOPEZ	  BENEDI,	  CARLOS	  JAVIER	  
LOPEZ	  GINES,	  MARIA	  CONCEPCION	  
LOPEZ	  MARTIN,	  RAMON	  
LUNA	  BENEYTO,	  JOSE	  VICTOR	  
LUQUE	  AGUES,	  OTO	  
MACIAN	  ROMERO,	  CECILIO	  
MAFE	  MATOSES,	  SALVADOR	  
MAGDALENA	  BENEDICTO,	  JOSE	  RAFAEL	  
MAICAS	  PRIETO,	  SERGI	  
MANDINGORRA	  LLAVATA,	  MARIA	  LUZ	  
MARCILLA	  DIAZ,	  ANTONIO	  
MARCO	  MONTORO,	  LUIS	  
MARGAIX	  ARNAL,	  DIEGO	  
MARI	  GRAFIA,	  FRANCISCO	  RAFAEL	  
MARI	  POVEDA,	  	  MARIA	  AMPARO	  ELVIRA	  
MARIN	  FERNANDEZ,	  MARIA	  JOSE	  
MARIN	  FERNANDEZ,	  NICOLAS	  
MARIN	  SAEZ,	  ROSA	  MARIA	  	  
MARTINEZ	  ALIAGA,	  MARIA	  DEL	  DON	  
MARTINEZ	  FUENTES,	  MARIA	  CLARA	  
MARTINEZ	  GALLEGO,	  FRANCISCO	  ANDRES	  
MARTINEZ	  PEREZ,	  JUAN	  FRANCISCO	  
MARTINEZ	  SIERRA,	  JUAN	  JOSE	  
MARTOS	  GARCIA,	  DANIEL	  
MARZAL	  RAGA,	  CONSUELO	  REYES	  
MATALLANA	  REDONDO,	  EMILIA	  
MATEU	  ANDRES,	  ISABEL	  
MAURI	  AUCEJO,	  ADELA	  REYES	  
MESTRE	  ESCRIVA,	  MARIA	  VICENTA	  
MIGUEL	  DOLZ,	  PABLO	  JOAQUIN	  
MIRALLES	  MARTI,	  VICENT	  JOSEP	  
MOLINA	  ALVENTOSA,	  JUAN	  PEDRO	  
MOLINER	  MARTINEZ,	  YOLANDA	  
MOLTO	  CORTES,	  JUAN	  CARLOS	  
MONFORT	  PAÑEGO,	  MANUEL	  
MONTERDE	  BORT,	  HECTOR	  MANUEL	  
MONTESINOS	  OLTRA,	  SALVADOR	  
MORCILLO	  SANCHEZ,	  ESTEBAN	  JESUS	  
MORENO	  DELGADO,	  OSCAR	  
MORILLAS	  ARIÑO,	  CARLOS	  
MOYA	  PEREZ,	  GONZALO	  
MUÑOZ	  LOZANO,	  JOSE	  ANTONIO	  
OLANDA	  RODRIGUEZ,	  RICARDO	  
OLAVARRIA	  IGLESIA,	  JESUS	  
OLMOS	  ORTEGA,	  MARIA	  ELENA	  
OLTRA	  OLTRA,	  BELEN	  
OLTRA	  VIDAL,	  JUAN	  
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ONIEVA	  MOLTALBAN,	  MARIA	  
ORCHILLES	  BALBASTRE,	  ANTONI	  VICENT	  
ORTIZA	  PELLICER,	  JAIME	  
PADILLA	  CARMONA,	  CARLOS	  CECILIO	  
PALAO	  GIL,	  FRANCISCO	  JAVIER	  
PALAO	  MORENO,	  GUILLERMO	  
PALLARDO	  CALATAYUD,	  FEDERICO	  VICENTE	  
PARRA	  MONSERRAT,	  DAVID	  
PASCUAL-‐AHUIR	  GINER,	  JUAN	  LUIS	  
PASTOR	  MONSALVEZ,	  JOSE	  MANUEL	  
PEDRO	  LLINARES,	  JOSE	  RAMON	  
PEREZ	  GISBERT,	  JOSE	  MARIA	  
PERIS	  BOLTA,	  LAURA	  
PERUCHO	  PLA,	  MANEL	  
PLAZA	  PENADES,	  JAVIER	  
POZO	  SANCHEZ,	  BEGOÑA	  
PUIGCERVER	  MAS,	  MARIA	  
RAMIREZ	  CABRERA,	  ANA	  
RAMOS	  ALCINA,	  ALEJANDRO	  JOSE	  
RAMOS	  LOPEZ,	  JOSE	  
RICOS	  VIDAL,	  MARIA	  AMPARO	  
ROCA	  RICART,	  RAFAEL	  
RODENAS	  LOPEZ,	  MANUEL	  
RODRIGUEZ	  VICTORIANO,	  JOSE	  MANUEL	  
ROYO	  RUIZ,	  ISABEL	  
RUEDA	  SEGADO,	  MARIA	  PILAR	  
RUIZ	  FERNANDEZ,	  IRENE	  
RUIZ	  LEAL,	  MARIA	  JOSE	  
RUIZ	  PONCE,	  FELIX	  
SAEZ	  TORMO,	  GUILLERMO	  MARIA	  
SALVADOR	  FERNANDEZ-‐MONTEJO,	  OTILIA	  ALICIA	  
SANCERNI	  BEITIA,	  MARIA	  DOLORES	  
SANCHEZ	  CARMEN,	  FERNANDO	  JOSE	  
SANCHEZ	  DELGADO,	  MARIA	  PURIFICACION	  
SANCHIS	  LOZANO,	  ALFREDO	  MIGUEL	  
SANUS	  VITORIA,	  LUCIA	  
SAUCO	  ROSA,	  AGUSTI	  
SERRA	  GALINDO,	  MANUEL	  
SIGNES	  PEREZ,	  RAQUEL	  
SOLA	  RUIZ,	  MARIA	  FERNANDA	  
SOLER	  BOADA,	  MARIA	  JOSE	  
SOLER	  MARCO,	  VICENT	  ENRIC	  
SORIANO	  DEL	  CASTILLO,	  JOSE	  MIGUEL	  	  
TABANERA	  GARCIA,	  NURIA	  MARIA	  
TODOLI	  SIGNES,	  ADRIAN	  
TORRECILLAS	  MARTINEZ,	  JACINTO	  JOSE	  
VACAS	  ARLANDIS,	  OLGA	  
VALOR	  MICO,	  ENRIC	  JOSEP	  
VAREA	  MUÑOZ,	  MARIA	  TERESA	  
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VICTORIA	  VISIER,	  MARIA	  CARMEN	  
VIDAL	  	  CANET,	  JOSE	  LUIS	  
VIDAL	  PERONA,	  JORGE	  JESUS	  
VILLACAÑAS	  DE	  CASTRO,	  LUIS	  SEBASTIAN	  
VILLAR	  AGUILES,	  ALICIA	  
ZUÑIGA	  ROMAN,	  JUAN	  
	  
	  


